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Samozřejmě nemluvím o ničem
jiném než o slavnostním uvedení
do provozu stavby, která radikálně
mění životy nás - Vamberáků. Není
to nic menšího než přeložka silni-
ce I/11 - 2. etapa obchvatu města
Vamberk a takováto "severní spoj-
ka". Nepředpokládám, že se
všichni na tomto hodnocení
shodneme, avšak věřím, že je
to dostatečně významná
známka toho, že se řeší do-
pravní situace v našem měs-
tě. Vždy� vezmeme - li v úva-
hu dávné hodnocení zatíže-
nosti centra města (aktualizo-
vat jej přece není třeba), tak
minimálně 45 % dopravy
zmizelo z tak zatíženého stře-
du města, jako je - kamenný
most, základní škola, kostel
sv. Prokopa a v neposlední řa-
dě Husovo náměstí. Vím,
pro řadu občanů by bylo
účelnější vybudovat dříve tra-
su na Ústí nad Orlicí, avšak
vězte, a myslím, že se opaku-
ji - moje argumentace na "patřič-
ných místech" - 3. etapa je důleži-
tější - vždy oscilovala tímto: "troj-
ku potřebujete víc, dvojku míň,
trojka není připravená" - nebude
ani dvojka, ani trojka. Proto je
třeba vědět, že původní I. etapa
se stává plnohodnotnou až s tou-
to  etapou číslo 2 a úplné řešení
přinese až etapa 3., která je již v
dohlednu. Mimochodem je třeba
ještě zmínit, že spolu s odklonem
45 % dopravy z centra se do při-
jatelnější podoby dostávají i dvě
zásadní křižovatky - u "kamenné-
ho mostu" a u "lékárny". Vždy�
zde se již nekřižují dvě silnice
I. třídy (I/11 a I/14), ale na silni-
ci I/14 se již pouze připojují
"místní komunikace". A to také
není málo.

Je však třeba zopakovat některá
fakta: přeložku silnice I/11 při-
pravovali již představitelé města
v letech před rokem 1998, kdy
jsem vstoupil do dění ve městě.
Tehdy se dokončovalo již několi-
káté dějství týkající se "umístění

stavby do lokality" - bylo vydáno,
pak zrušeno a závěrem vydáno
další (současné) rozhodnutí
o umístění stavby. Obsahovalo
veškeré patřičné doklady k tak zá-
sadní a významné stavbě (různá
posouzení a vlivů stavby vč. EIA).
Trasa tak byla jednoznačně určena
a stanovena. Z tohoto určení pak
vznikaly požadavky na výkupy po-
zemků. A tam začala naše význam-
ná součinnost s investorem stavby
- Ředitelstvím silnic a dálnic, teh-
dy ještě Pardubice. Peripetie zís-
kávání pozemků pro stavbu
nehodlám rozepisovat, byly již
dostatečně prezentovány a nemá
význam se k nim vracet. I když za
připomenutí by asi stály ….
Následující kroky pak byly ryze
administrativní - stavební řízení,

připomínky účastníků stavební-
ho řízení, zohlednění oprávně-
ných připomínek a stavební po-
volení. Připomínám jen, že ze
zákona ještě zájmy účastníků ří-
zení a majitelů nemovitostí háji-
ly i zákonné orgány (dotčené or-
gány státní správy - hygiena, ži-
votní prostředí…). 

Etapa "po povolení stavby" pak
byla neméně náročná, i když pro
občany a obyvatele města nepře-
hledná a neprůhledná - dotlačit
náměstka ŘSD Praha, aby stavbu

"zařadil" do požadavků, přesvěd-
čit o nezbytnosti stavby patřičné
instituce (v konkurenci dálnice
Hradec Králové, obchvat Plzně,
obchvat Červeného Kostelce, ře-
šení situace v Chlumci nad
Cidlinou), ale připraveným štěstí
přeje. I překážka přesunu financí
v důsledku povodní v České re-
publice v roce 2002 (zvláště
v Praze) byla překonána a stavba
tak mohla, by� s minimálními
prostředky pro rok 2002, začít.
1. října 2002 tak předal investor
(ŘSD - po reformě veřejné správy
- Hradec Králové) dodavateli - ví-
tězi výběrového řízení organizo-
vaném investorem - "Sdru-žení
I/11" - Strabag a Skanska, stave-
niště. Během měsíce října pak za-
čaly nabývat kontury stavby přes-

né rozměry - byla vytyčena osa
stavby a obvod staveniště.
Vzpomínám, byly to pro mne ve-
lice příjemné okamžiky. Kromě
vytyčení trasy došlo i k vytyčení
podzemních vedení a k sejmutí
ornice. Poté došlo k prvnímu vý-
raznému "zlepšováku" stavbyve-
doucích, a tím bylo vyvápnění
podloží stavby se dvěma účinky -
jednak pro lepší manipulaci s roz-
bahněným terénem, ale zejména
ke zpevnění podloží. Pokračovala
pro nás neviditelná činnost - pře-

ložky vodovodu, vysokého
napětí, nízkého napětí, dál-
kových a telefonních kabelů.
Stavební práce v trase ob-
chvatu pak byly ukončeny
dne 18.12. 2002. Během led-
na a února pak probíhal roz-
voz přebytečné ornice na po-
zemky ZD a ve třetí dekádě
února začaly probíhat sta-
vební práce na násypových
tělesech. Toto období bylo
patrně pro naše spoluobčany
nejtěžší - obrovské množství
zeminy bylo přemístěno vše-
mi možnými směry.
V jarním období (březen, du-

ben, květen a červen 2003)
probíhaly práce na přelož-
kách inženýrských sítí, byla

dokončena ulice Vrabcova, byly
dokončeny násypy a dotěžen byl i
zářez. V červenci a srpnu pak již
začaly být pokládány ochranné
a podkladní vrstvy vozovky. V sou-
běhu pak probíhaly práce na od-
vodnění. V srpnu začaly práce na
napojení I/11 a I/14 včetně kruho-
vé křižovatky. Následně byly zalo-
ženy opěrné zdi a opět probíhala
těžba zeminy v zářezu I/14
Lupenice - Vamberk. V měsících zá-
ří a říjen byly dokončeny opěrné
zdi včetně zásypů a nová komuni-
kace nad opěrnými zdmi. Byla do-
končena kruhová křižovatka včetně
napojení Vamberka a I/14 od
Doudleb nad Orlicí. Dne 1.11.2003
pak byl obnoven provoz na původ-
ní I/14 včetně kruhové křižovatky. 

(dokončení na poslední straně)

Splněný volební slib
30. srpna roku 2004 byl možná normální, běžný den,

avšak pro mne, a věřím i převážnou část Vamberáků,
zcela mimořádný. Svědčí o tom i moje "nespavost" o
předchozím víkendu, ale i zájem našich spoluobčanů
- "tak kdy už to spustíte?". 



Ze zasedání Rady města

USNESENÍ

Rada města Vamberk se na
svém 39. zasedání dne 30.
června 2004 usnesla:

1) Schvaluje plnění usnesení z
38. zasedání a dlouhodobých
úkolů.

2) Projednala stížnost obyvatel
města na ničení trávníkových
ploch kolem č.p. 459, Struha
a ukládá panu Hejdovi za při-
spění Ing. Vaňka a paní
Kořízkové ihned zjednat ná-
pravu.

3) Zamítla žádost pana Ondreje
Čonky o příspěvek na nákup
rodinného domku v okolním
městě a pověřila starostu
odesláním zdůvodňující od-
povědi.

4) Schvaluje pronájem části ne-
bytových prostor v č.p. 19 v
Tyršově ulici a ukládá záměr
zveřejnit na úřední desce. 

5) Souhlasí s  výjimkou z počtu
zapsaných dětí v MŠ
Jugoslávská.

6) Bere na vědomí oznámení o
konání tří běhů dětských tá-
borů a předává je paní
Kořízkové.

7) Projednala a schválila zápis z
komise ŽP ze dne 16. 6. 2004.

8) Projednala a schválila zápis
sportovní komise č. 4 a sou-
hlasí s uvolněním 1 000,- Kč
pro oddíl orientačního běhu
z rezervy na sport.

9) Na základě žádosti obyvatel
Podřezova a vyjádření Ing.
Krska a paní Kořízkové sou-
hlasí s umístěním kontejneru
na sklo v této lokalitě.

10) Projednala čerpání mzdo-
vých prostředků a rozhodla
neměnit strategii přijatou
začátkem roku.

11) Projednala a schválila ná-
vrh dočasného řešení křižo-
vatky "u lékárny" a souhlasí
s pronájmem pozemku
města k tomuto účelu na

dobu max. 5 let za nájem
1,- Kč/rok a ukládá Ing.
Forejtkové připravit návrh
nájemní smlouvy a starostu
pověřuje jejím podpisem.

12) Projednala - vzala na vědomí
děkovný dopis Speciálně pe-
dagogického centra Náchod
ohledně příkladné spoluprá-
ce se ZŠ Vamberk a doporu-
čuje poděkování zveřejnit ve
Vambereckém zpravodaji.

Rada města Vamberk se na
svém 40. zasedání dne 21.
července 2004 usnesla:

1) Schvaluje plnění usnesení z
39. zasedání RM.

2) Odkládá rozhodnutí o finan-
cování úprav v MŠ Tyršova
nutných pro realizaci plavání
nemluvňat na příští jednání
RM.

3) Nesouhlasí s prodejem parcel
p.č. 1153/8 a části 1151/27
v ulici 17. listopadu z důvodu
probíhajících prací na změně
Územního plánu města.

4) Rozhodla zveřejnit možnost
pronájmu 2 m2 st. p. č. 41 v
k. ú. Vamberk.

5) Projednala problematiku
koupaliště a rozhodla:
a) nesnižovat prozatím ná-
jem za kiosek a věc posoudit
až po celé sezóně,
b) vzít na vědomí neprovozo-
vání masérských služeb v le-
tošním roce,
c) přemístit značku "Zákaz
vjezdu" až za vjezd na škvá-
rové hřiště,
d) zabudovat ihned uzamyka-
telné zábrany na vozovku ve-
doucí z  Koutů na koupaliště.

6) Souhlasí se zápisem dětí
Vlastislava Kučáka a Davida
Ksandra, oba bytem Peklo do
MŠ Roveň.

7) Nesouhlasí se snížením po-
platku za pronájem jedné
místnosti v MŠ Jugoslávská
panu Martinu Slaninovi.

z 13. mimořádného veřejného zasedání Zastupitelstva
města Vamberk, konaného dne 21. června 2004 v
Městském klubu Sokolovna
Zastupitelstvo města Vamberk se na svém 13. mimořádném veřej-
ném zasedání dne 21. července 2004 usneslo:

1) Rozhodlo neprojednávat bezúplatný převod armádního majetku
(bývalý vojenský areál dílen) do majetku města Vamberk z dů-
vodu nižšího počtu zastupitelů a projednat tento bod na příštím
veřejném zasedání zastupitelstva města.  

Ing. Josef Martinek, CSc., místostarosta města  
Ing. Jiří Mazúch, starosta města

Základní informace o znovuzavedení 

žákovského jízdného 
od 1. 9. 2004

Na základě usnesení vlády č. 624/2003 bylo rozhod-
nuto o znovuzavedení zlevněného žákovského jízdné-
ho jako kompenzaci za zrušení sociální dávky "přís-
pěvek na dopravu" a to od 1. 9. 2004. Zavedení je
upraveno podmínkami stanovenými výměrem MF
č. 2/2004 - cenový věstník částka 6/2004 a vztahuje se
na veřejnou linkovou autobusovou a železniční do-
pravu.

Výše jízdného je tímto výměrem stanovena ve výši:
● maximálně 37,5 % obyčejného jízdného pro žáky ve věku do

15 let
● maximálně 75 % obyčejného jízdného pro žáky a studenty ve

věku od 15 let do 26 let.

Nárok na toto zlevněné jízdné se vztahuje jak na jednotlivou jíz-
du, tak na časovou jízdenku, a bude se prokazovat "žákovským
průkazem", jehož tiskopis bude možné zakoupit u každého do-
pravce, který zajiš�uje tuto dopravu.

V prodeji budou dva druhy tiskopisů žákovských prů-
kazů:
● pro žáky do 15 let - platnost max. 4 školní roky (mimo měsí-

ců červenec, srpen, platnost bude vždy ročně prodlužována)

● pro žáky a studenty od 15 do 26 let - platnost jeden škol-
ní/akademický rok.

● Platnost průkazu bude potvrzovat nejprve příslušná škola
(zdarma), potom žák předloží řádně vyplněný a školou po-
tvrzený průkaz spolu s fotografií formátu 3,5 x 4,5 cm k ově-
ření dopravci. Dopravce provede ověření správnosti vyplně-
ných osobních údajů porovnáním s údaji v osobním dokladu
žáka (u žáků starších 15let). Po kontrole správnosti osobních
údajů opatří průkaz průhlednou holografickou destruktivní
fólií (v levém dolním rohu fotografie) a přelepí lícovou stra-
nu samolepicím štítkem. Cenu za ověření průkazu stanoví do-
pravce.

Žákovské průkazy se mezi dopravci vzájemně uznávají. Platný
žákovský průkaz se předkládá při zakoupení a kontrole jízdních
dokladů.

Vyplňování tiskopisů:

1. Vyplní žák/student
a) jméno, příjmení, datum narození
b) místo bydliště žáka - v kolonce "Z"
c) místo sídla školy - v kolonce "Do"

2. Vyplní škola

a) provede úpravu symbolu "kladívka" na lícové straně tiskopisu
následovně:
- symbol bude ponechán - průkaz platí v pracovních dnech
- symbol bude přeškrtnut - platí i o víkendech pro jednotlivé jízdy
- symbol bude přeškrtnut a vypsány dny do kolony "školní rok"
na rubu tiskopisu pokud škola vyučuje jen v některé dny

b) na rubu tiskopisu:
- název školy
- razítko a podpis
- školní rok

3. Vyplní dopravce
a) kolonku "od ... do..." na lícové straně tiskopisu
b) kolonku "razítko a záznamy dopravce" - razítko a podpis
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Volby do zastupitelstev krajů
Město Vamberk podle § 15, písm. f) zákona
č. 130/2000 Sb. o volbách do  zastupitelstev
krajů a o změně některých zákonů
s t a n o v í :
1) Volby do zastupitelstev krajů se u-

skuteční dne 5. listopadu 2004 od
14.00 hodin do 22.00 hodin a dne
6. listopadu 2004 od 8.00 hodin
do 14.00 hodin.

2) Místem konání voleb je:
v okrsku č. 1 - Merklovice
místnost v objektu bývalé Mateřské školy
pro voliče bydlící v části Merklovice, ul. Na
Struhách (RD u kotelny), Jiráskova
v okrsku č. 2 - Peklo
místnost v objektu Základní školy pro voliče
bydlící v části Peklo, Vamberk -  Roští ,
Helouska, V Lukách
v okrsku č. 3 - Vamberk
místnost v bývalé Základní soukromé škole
Vamberk (Jugoslávská ul.) pro voliče bydlící

v části ul. Jiráskova (RD), Jiráskova čp. 831-
836, 848-850, Jugoslávská ul., Žamberecká
čp. 203, 339, 495, Sebranice, Zádolí,
Helouska, Kollárova, Polská, Bulharská, 17.
listopadu, nám. Dr. Lützowa
v okrsku č. 4 - Vamberk 
místnost v Domě dětí a mládeže (Tyršova ul.)
pro voliče bydlící v ul. Radniční, Tyršova,
Lidická, Boženy Němcové, Mníšek, Palackého,
Šafaříkova, Jůnova, Na Struhách (RD)
v okrsku č. 5 - Vamberk
místnost v Městském klubu Sokolovna pro
voliče bydlící na sídlišti Struha, Dvorec
v okrsku č. 6 - Vamberk
místnost v budově radnice pro voliče bydlící
v ul. Vilímkova, Nádražní, Dvořákova,
Janáčkova, Förstrova, Fibichova, Voříškova,
Vrabcova, Jánova, Smetanovo nábřeží,
Podřezov, Popluží,  Žamberecká,  Husovo
nám., Hlavsova, Pekelská, Žižkova,
Krajkářská, Draha, Kouty.

3) Voliči bude umožněno hlasování poté,
kdy prokáže svou totožnost a státní ob-
čanství České republiky platným občan-
ským průkazem, případně cestovním pa-
sem a údaje o oprávněnosti hlasovat v u-
vedeném okrsku.

4) Každému voliči budou doručeny nejpo-
zději tři dny přede dnem voleb hlasovací
lístky. Spolu s nimi bude voličům doru-
čen též informační leták, v němž budou
seznámeni s údaji potřebnými pro reali-
zaci hlasovacího práva.

5) V případě ztráty či poškození doručených
hlasovacích lístků,  nebo technické záva-
dě při doručování, obdrží volič nové hla-
sovací lístky na vlastní žádost ve volební
místnosti ve dnech voleb.

Ve Vamberku dne 25. 08. 2004
Ing. Jiří Mazúch, 

starosta města

Jmenování zapisovatelů a náhradníků v okrskových volebních komisích
Dle § 17 odst. 6 zákona č. 130/2000 Sb. o volbách do zastupitelstev krajů a o změně některých zákonů j m e n u j i zapisovatele okr-

skových volebních komisí města Vamberk takto:

okrsek číslo - místo zapisovatel náhradník
1. MŠ Merklovice Eva Bezděková              Marie Kořízková
2. ZŠ Peklo Irena Šponarová           Jitka Johnová
3. ZSŠ Jugoslávská Bohuslava Halašková      Soňa Mandausová
4. Dům dětí a mládeže Lenka Prokešová            Hedvika Dostálová
5. MK Sokolovna Zdeňka Freivaldová Rostislav Hejda
6. Městský úřad ing. Eva Forejtková Jana Volfová

Ve Vamberku dne 25. 08. 2004                                                                                            Ing. Jiří Mazúch, starosta města

Informace o počtu a sídlech volebních okrsků

člen asociace cestovních kanceláří

CA GLOBUS TOUR
Masarykovo nám. 171, 564 01 ŽAMBERK
tel./fax: 465 612 436, www.globustour.cz

Zajistíme i zájezd Vaší
oblíbené CK bez navýšení cen!

NOVINKA - DOVOLENÁ NA SPLÁTKY
PŮJČOVÁNÍ ZAVAZADEL

- značkové kufry SAMSONITE

100. let budovy Základní školy 
ve Vamberku

V září příštího roku uplyne 100 let od otevření školy na vambereckém
náměstí. K tomuto výročí se připravuje slavnostní setkání spolužáků,
učitelů a rodáků na sobotu 24. září 2005. V tento den bude otevřena
pro veřejnost školní budova s výstavkami, odpoledne bude slavnost-
ní shromáždění s předáváním ocenění zasloužilým žákům a učitelům,
večer v sokolovně setkání s učiteli. Na náměstí bude probíhat po celý
den Svatováclavský jarmark s různými atrakcemi.                        AB

Upozorňujeme zmocněnce zaregistrovaných politických stran, hnu-
tí a koalic na možnost nahlásit (nejpozději do 16.00 hodin 6. října
2004) členy a náhradníky do okrskových volebních komisí. Návrhy
možno zaslat poštou, faxem (494 541 322), e-mailem (novako-
va@vamberk-city.cz), nebo předat osobně pí. Miladě Novákové na
MěÚ. Tajemník MěÚ

Foto: Milan Sedláček
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Nejstarší hospody vamberské (7. díl)

hotel Helgoland
(Na špici)

Původně stála nahoře v Žambe-
recké ulici (č.p. 47 ) nevalně pro-
slulá krčma "Na špici". Tu okolo
roku 1905 přestavěl p. Bohumír
Barták na patrový hotel

Helgoland. A jak přišel hotel ke
svému jménu? V obecní kronice
se píše : Počátkem 20.století se
hledalo vhodné místo pro stavbu
školy. Uvažovalo se o místě u
nádraží, Hlavsově ulici nebo
Žamberecké ulici. Proti byl zastu-
pitel, soustružník Vilém Petránek

se slovy : " ... že město nebude
přece stavěti školu někde na
Helgolandě ...". Ale verzí existuje
více. Druhou jsem slyšel od
A.Bartoše (jeho mamince ji vy-
právěl p. Hajniš). Delegace města
navštívila partnerské město v

Německu a při letu nad ostrovem
Hellgoland někdo řekl, že mu to
připomíná vambereckou hospodu
(hospoda stála tehdy na kopci
osaměle - jako ten ostrov). Třetí
verzi mi vyprávěl p. Lubomír
Frede, současný majitel, který ji
slyšel od syna posledního majite-

le, p. Bartáka. Tehdejší majitel
přestavěl původní hostinec Na
špici a nemohl přijít na vhodné
jméno. Jednou na podzim, za
sychravého počasí, větru a deště
stál za výčepem, když do hospody
vrazil nějaký cizí návštěvník se
slovy : "Venku je dnes počasí jako
na Hellgolandu". Panu Bartákovi
se to pojmenování zalíbilo a po-
jmenoval tak nový hotel. V roce
1918 bylo v hotelu zprovozněno
první kino ve městě. Spravoval jej

Spolek invalidů. V letech 1926 -
27 byl k hotelu přistavěn sál. Pan
Barták zemřel 15.10.1936 ve vě-
ku 61 let. V roce 1942 je psán ja-
ko majitel hotelu Jiří Barták a ná-
jemcem je paní Tláskalová. V ro-
ce 1953 donutil havarijní stav sá-
lu k vystěhování zde působící
loutkoherecký spolek, šermíře a
oddíl stolního tenisu. V roce 1968
byla hospoda se sálem po třinácti
letech a roční rekonstrukci znovu
otevřena. Sál byl využíván
Pionýrskou organizací - karneva-

ly, později, v roce 1984 byl za-
brán pro sklad nábytku. Roku
1987 proběhla poslední větší
oprava. Byla opravena střecha a
vydlážděn chodník. V restituci byl
majetek vrácen původním majite-
lům, kteří jej prodali. Novým ma-
jitelem se stal pan Frede, a pro-
voz byl obnoven Silvestrem 1992.
V současnosti funguje restaurace
a možnost ubytování. Sál slouží
jako prodejní sklad náhradních
dílů na vozidla Avia.

Vlkova hospoda
Nacházela se rovněž v Žambe-

recké ulici, u hradeb č.53 (pod
železářstvím pana Prachaře).
Byla zbourána v roce 1980.

Příště: Hospody na Letné a Podřezově
Zpracoval: Jiří Hostinský
Foto: Milan Sedláček, Lubomír Frede,
Antonín Bartoš
Použitá literatura: Paměti města
Vamberka, J.F.Král, 1927
Zpravodaje města Vamberk 1964-2003
Antonín Bartoš - vyprávění pamětníků 

KAMENICTVÍ
● pomníky z přírodního 

i terasového kamene
● moderní tvary pomníků
● čištění starých pomníků 
tlakem vodního paprsku

RAŠKA RUDOLF, 561 14 České Libchavy
tel. 465 582 130, 603 281 830, 603 281 831
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Ve dnech 10. až 12. října 2004 se koná výstava
ovoce a zeleniny v Častolovicích. Již tradičně má
název " ZAHRADA VÝCHONÍCH ČECH". Tento
název odpovídá nejen vystavovaným produk-
tům, ale i celkovému aranžmá a úrovni. Na plo-
še přes 1000 m2 v areálu sokolské zahrady, soko-
lovny a jídelny základní školy bude vystaveno
vše, co každého zahrádkáře zajímá a co se dá na
zahrádce vypěstovat. Výstava pod heslem
"Radost -Krása -Užitek", poskytne ucelený obrá-
zek našich velkopěstitelů i drobných zahrádká-
řů.Vystaveno bude ovoce všeho druhu jak sou-
časně pěstované, tak i rezistentní a perspektivní.
Na své si jistě přijdou i ti zahrádkáři, kteří pěstu-
jí sice starší, a1e stále dobré odrůdy jablek a hru-
šek. V naučném koutku, který je již tradičně
hodně sledován, budou návody a rady, jak pě-
stovat co nejlepší ovoce a zeleninu na našich za-
hrádkách.

Poradenská služba bude sloužit všem dotazo-
vaným návštěvníkům a vyřeší otázky na Vašich
zahrádkách. Ovoce a zeleninu budou vystavovat
téměř všechny okresy východních Čech.

Kromě pěkného ovoce, zeleniny a již tradičně
vkusné aranžerie, bude výstava doplněna květi-
novou výzdobou, okrasnými dřevinami, kaktusy,
miniaturními dřevinami, bonsajemi a doplňko-
vými věcmi.  V letošním roce bude výstava rozší-
řena o výstavu květin - jiřin, jiřinek a pelargonií. 

K prodeji bude připraveno vše, co každý za-
hrádkář ke své zálibě potřebuje. Drobné strojky
a nářadí všeho druhu, pomůcky pro kutily, kera-
mika a proutěné výrobky, ovoce ke konzumaci a

na uskladnění, zeleninu, květiny včetně cibulo-
vin jistě přivítá každý návštěvník. Taktéž se bu-
dou prodávat ovocné stromky a keře, růže a bon-
saje. Stánkový prodej sušeného ovoce, odborné
literatury a dalších potřebných věcí bude pro
každého návštěvníka připraven v dostatečném
množství. Bohaté občerstvení a kulturní program
hudebních orchestrů zpříjemní pobyt každého
zahrádkáře. Pro zájemce jsou připraveny i od-
borné přednášky o pěstování ovoce a zeleniny,
o šetrné chemické ochraně na zahrádce, a pro
milovníky květin budou ukázky vazačské práce a
květinové dekorace suchých i rostlých květin. Po
prohlídce výstavy bude možné navštívit i zámek
v Častolovicích, který bude otevřen po celou do-
bu výstavy.

K příjemnému zážitku při prohlídce výstavy,
která bude otevřena v pátek od 09 hod. do 18
hod., v sobotu od 08 hod. do 18 hod a v neděli
od 08 hod. do 17 hod. Vás zvou pořadatelé.
Bližší informace na telefonu nebo faxu
494323637.

ZO ČZS V ČASTOLOVICÍCH A ÚZEMNÍ RADA
ČZS V RYCHNOVĚ NAD KNĚŽNOU VE
SPOLUPRÁCI S OÚ V ČASTOLOVICÍCH

POŘÁDÁ VÝSTAVU OVOCE A ZELENINY
VE DNECH 8. - 10. ŘÍJNA 2004

ZAHRADA VÝCHODNÍCH ČECH
RADOST - KRÁSA - UŽITEK
AREÁL SOKOLSKÉ ZAHRADY, SOKOLOVNY A
JÍDELNY ZÁKLADNÍ ŠKOLY V ČASTOLOVICÍCH

PROGRAM
PÁTEK 8. 10. 2004
09.00 Slavnostní zahájení výstavy za účasti

předsedy Republikové rady ČZS, kraj-
ských zástupců Územních rad ČZS z vý-
chodních Čech

10.00 Zahájení soutěže o nejlepší misku ovoce
a zeleniny

16.00 Ukázka aranžování suchých a rostlých kvě-
tin s různými doplňky Zdenka Papáčková

18.00 Ukončení prvního dne výstavy

SOBOTA 9. 10. 2004
08.00 Zahájení druhého dne výstavy
09.00 Zasedání pléna ÚR ČZS
14.00 Vystoupení Lázeňského orchestru            

z Vamberka
15.00 Přednáška "Citlivá chemická ochrana"

- A. Mimra
Beseda "Jak nejlépe pěstovat růže" - A. Peřina

18.00 Ukončení druhého dne výstavy

NEDĚLE 10. 10. 2003
08.00 Zahájení třetího dne výstavy
10.00 Aranžování květin - Zdena Kvasničková
10.30 Vystoupení hudební country skupiny "Špunti"
13.00 Vystoupení hudební country skupiny "Špunti"
14.00 Beseda o pěstování ovoce a zeleniny od A

po Z - Ladislav Hrnčíř
15.00 Ukončení soutěže o nejlepší misku ovoce

a zeleniny
17.00 Celkové ukončení výstavy Zahrada vý-

chodních Čech

ZAHRADA VÝCHODNÍCH ČECH
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Čtenáři se tentokrát nemusí stracho-
vat. Ve Vamberku opravdu nehořelo.
Plamen je totiž celostátní a celoroční
hra pro členy kroužků mladých hasičů
a tentokráte vyšlo pořádání jarního
kola na náš sbor. Byla to natolik vý-
znamná akce, že jsme se rozhodli vám
ji přiblížit.

Musím ale začít od začátku. Jak již
bylo napsáno, jedná se o celostátní a
celoroční hru pro kolektivy Mladých
hasičů, kteří soutěží v kategorii mlad-
ších a starších žáků a dorostenců v růz-
ných disciplínách. Z okresních kol se
postupuje do kraje a dále do celore-
publikového kola. Celá hra je rozdělena
do dvou částí.Na podzim to je závod
branné všestrannosti a na jaře je vyvr-
cholení soutěže třídenním kláním, na
kterém se soutěží v požárnických dis-
ciplínách. Umístění z obou soutěží roz-
hoduje o konečném pořadí. Takže to by
bylo na vysvětlení velmi stručně o pra-
vidlech. 

Jak možná víte, i ve Vamberku máme
kroužek mladých hasičů. V současné
době to je jedno družstvo mladších a
jedno družstvo starších žáků. Obě druž-
stva jsou zapojena do této soutěže. Na
podzim se zúčastnila branného závodu,
který pořádali hasiči z Rokytnice v O.h.
v okolí známé pevnosti Hanička. I když
byla družstva dobře připravena, na této
soutěži se jim moc nedařilo. Mladší
skončili na 11. místě ze 14 družstev, a
starší 15. z 23 družstev.  Jarní část sou-
těže je pro pořadatele mnohem nároč-
nější, protože je potřeba vhodný pro-
stor nejen na soutěže, ale i na ubytová-
ní všech soutěžících. I mladí hasiči si
však dovedou poradit a nemusí mít
moc pohodlí, a proto se všichni spokojí
s ubytováním ve stanech. Dlouho neby-
lo jasné, kde letošní jarní část bude.
Koncem měsíce dubna jsme byli oslove-
ni představiteli Okresního sdružení ha-
sičů a požádáni o pořádání této soutě-
že ve Vamberku. Tím, že jsme kývli,
nám začal kolotoč shánění a jednání.
Jediná možnost byla uspořádat tuto
soutěž na fotbalovém hřišti TJ Baník,
na koupališti využít sociální zařízení a
všechny ubytovat na louce vedle kou-
paliště. Při jednáních ohledně koupališ-
tě jsme nenarazili na žádný podstatný
problém, a� už ze strany Města nebo
správce koupaliště pana Vídeňského.
Jediná podmínka byla uvést areál do
původního stavu a pořádku. I výbor fot-
balového oddílu nám vyšel maximálně
vstříc a to i přesto, že musel přesunout
sobotní fotbalové utkání a narušili jsme
i plán tréninků. Zde bylo potřeba dodr-
žet dohodu v tom,že v neděli ve 13 ho-
din bude hřiště volné pro fotbalové ut-
kání. Mnohem podstatnější problém
ale vznikl s tím, s čím jsme původně ne-
počítali, a to s loukou u koupaliště. Tuto
louku jsme měli dle platné smlouvy
pronajatu od realitní kanceláře REVAK
Vamberk. Totiž, mysleli jsme si, že ji
máme pronajatu. Po posekání trávy na
tomto prostoru se dostavil na místo
majitel, který louku koupil a počítal s
tím, že trávu využije na krmení. Celá
tato záležitost nebo lépe nedorozumění
ale nevzniklo z naší viny. I přesto cítíme
povinnost se současnému majiteli panu

Rudolfu Müllerovi omluvit a veřejně mu
poděkovat za pochopení a za to, že nám
umožnil tuto louku na tři dny používat.
Samozřejmě do pořádání takovéto vel-
ké akce bylo zapojeno mnohem víc
organizací i jednotlivců a i o nich se
zmíním v závěru tohoto článku. 

Nyní však už k samotné soutěži. Čilý
pracovní ruch začal už v pátek v dopo-
ledních hodinách. Na koupališti připra-
vovali členové SDH Merklovice stánek s
občerstvením a další stan, kde bylo
možno posedět v případě špatného po-
časí. V odpoledních hodinách už přijíž-
děla první soutěžní družstva a bylo po-
třeba určit jakýsi pořádek, aby se jich
na prostor pro stany vešlo co nejvíce.
Toto si vzal na starost pan Mirek Kotyza
st. z SDH Vamberk a nutno podo-
tknout, že v ubytování nebyl problém a
ještě mezi stany zůstalo dostatek volné-
ho místa. Členové, kteří byli určeni do
technické čety, mezitím na fotbalovém
hřišti vyměřovali tratě a rozmis�ovali
překážky pro plnění jednotlivých dis-
ciplín. Vlastně touto činností začal ná-
ročný třídenní maraton. Po příjezdu
všech soutěžících a uzavření přihlášek
byla ve večerních hodinách porada ve-
doucích družstev a rozhodčích. 

V sobotu ráno byl na osmou hodinu
připraven slavnostní nástup všech
družstev, na kterém promluvili zástupci
Okresního sdružení hasičů, a zde pří-
tomné přivítal i starosta města pan Jiří
Mazúch. Po upřesnění soutěžního řádu
a časového plánu se rozběhly vlastní
soutěže. V sobotu byly na programu  tři
disciplíny  - požární útok, požární útok
CTIF a štafety CTIF (CTIF - disciplíny
dle mezinárodních pravidel). Jelikož se
tyto disciplíny běhají na dva pokusy, by-
lo se celý den na co dívat. V poledne by-
la přestávka na oběd a konec soutěžní-
ho dne byl okolo 18. hodiny. Po večeři
ještě proběhl závod v běhu na 60 met-
rů překážek jednotlivců. Po prvním
soutěžním dnu bylo družstvo starších
na čtvrtém místě a družstvo mladších
na osmém místě. V závodě jednotlivců
se z chlapců nejlépe umístil Jaroslav
Kovář na 6. místě z 25 soutěžících.
(Pořadí dalších "našich": Martin Rohan
7, Martin Drtina 8, Leoš Boček 13,
Jakub Ryšavý 16 a David Jansa 21).
V soutěži dívek byla Martina
Eppingerová 7. a  Martina Břeč�anová
9. z 16 soutěžících. Ve večerních hodi-
nách byla pro všechny  připravena im-
provizovaná diskotéka na odreagování
a ve 23 hodin byla pro děti večerka.
Technická četa mezitím přestavěla drá-
hy a překážky na nedělní disciplíny.
Dospělí poté měli možnost posedět ve
stanu s občerstvením, což ale po namá-
havém soutěžním dni vydržel málokdo.   

V neděli po budíčku a po snídani byl
opět nástup a rozdělení družstev dle
vylosovaného pořadí na štafetu dvojic a
na štafetu 4 x 60 m překážek. Docela
nás tlačil čas, protože soutěžících bylo
mnoho, a ve 13 hodin jsme museli
uvolnit hřiště na fotbalový zápas. Vše se
ale stihlo takřka na minutu. V době,
kdy dobíhaly poslední štafety, se už na
trávníku rozcvičovali fotbalisté. Proto
bylo sbalení překážek dílem okamžiku.
Po tomto posledním závodu už násle-

dovalo jenom sčítání výsledků a netr-
pělivé očekávání vyhlášení vítězů.
Slavnostní nástup všech družstev byl v
prostorách koupaliště. I tohoto zakon-
čení se zúčastnil starosta města a po
krátkém proslovu a stručném zhodno-
cení celé soutěže bylo přistoupeno k vy-
hlášení vítězů. Součtem umístění ve
všech disciplínách bylo stanoveno ko-
nečné pořadí takto. 
Kategorie MLADŠÍ: 
1. místo  SDH  Častolovice
2. místo  SDH  Houdkovice I.
3. místo  SDH  Bystré v O.h. I.
4. místo  SDH  Lukavice I.
5. místo  SDH  Val I.
6. místo  SDH  VAMBERK I.
(Celkem 14 družstev) 
Kategorie STARŠÍ:  
1. místo  SDH  Houdkovice II.
2. místo  SDH  Jílovice II.
3. místo  SDH  Slatina n. Zdob.
4. místo  SDH  VAMBERK II.
(Celkem 27 družstev)

Pochopitelně zde neuvádím celou ta-
bulku, jenom bych chtěl zdůraznit ús-
pěch našich družstev, která měla po-
měrně malou šanci na dobré umístění,
ale stálo při nich štěstí a nakonec toto
umístění bezesporu úspěchem je. Při
vyhlášení výsledků dostalo každé druž-
stvo věcný dárek. Poté už následoval je-
nom úklid prostranství, balení stanů,
rozloučení a odjezd domů.

Já se ale nyní dostávám k tomu pod-
statnému, bez čehož by se tato soutěž
nemohla vůbec uskutečnit, a to je vlast-
ní organizace a pořadatelská služba. Už
při plánování této akce nám bylo jasné,
že vlastními silami na vše nestačíme.
Bylo potřeba zajistit nejen zmíněné pro-
story, ale i občerstvení a stravování sou-
těžících a dále i záchody a prostory s te-
koucí vodou, aby se všichni mohli umýt.
Na pomoc se stravováním byla oslovena
firma ADEVA. Jednalo se o přípravu a
výdej obědů v sobotu a v neděli a o so-
botní večeři. Zde musíme vyslovit první
z velkých díků, nebo� jsme se zde setka-
li s velikou ochotou. Byl nám nabídnut
výběr z několika jídel a z nich byl sesta-
ven jídelníček. Musíme opravdu velice
poděkovat všem pracovnicím školní jí-
delny, že se o nás po oba dny velice dob-
ře postaraly a že nám věnovaly své vol-
no. Po oba dny bylo uvařeno a vydáno
cca 1100 jídel (obědy + večeře) k plné
spokojenosti všech strávníků a za velice
příznivou cenu. Ještě jednou díky. 

Dalším "oříškem" bylo občerstvení.
Na koho jiného jsme se měli obrátit než
na merklovické hasiče. Nyní už mohu s
plnou odpovědností prohlásit, že to
jsou odborníci, nejen jako hasiči. Jejich
maraton začal v pátek ráno postavením
stanů a skončil v neděli v podvečer je-
jich zbouráním. Nejen, že si vše potřeb-
né sami sehnali a připravili perfektní
posezení pod střechou, ale jejich nabíd-
ka prostě neměla chybu. Kromě neal-
koholických i alkoholických nápojů v
bohatém sortimentu nechyběly specia-
lity z udírny, cukrovinky pro děti a vše,
co k na slušnému občerstvení patří. To
vše za solidní ceny. Myslím že všichni,
kdo jste jejich stánek navštívili, jste by-
li spokojeni. Málokdo ovšem ví, že tento
stánek byl k dispozici NEPŘETRŽITĚ!!!

od pátku do neděle a nebyl problém si
cokoliv v kteroukoliv noční či denní ho-
dinu zakoupit. Tento výkon zaslouží ob-
div a uznání. I jejich přičiněním se sou-
těž vydařila.

Dalším, na koho nesmíme zapome-
nout, je fotbalový oddíl Baníku
Vamberk. Bez jejich pomoci bychom ne-
měli kde soutěž uskutečnit. Díky patří
nejenom výboru tohoto oddílu, ale
i správci hřiště panu Janu Hájkovi  za tr-
pělivost, kterou s námi měl. Mohli jsme
používat i sociální zařízení na hřišti
a pomohlo nám i to, že jsme měli k dis-
pozici rozhlas. Dále i zde bylo připrave-
no bohaté občerstvení. Doufám, že při
vzájemné domluvě bude možná spolu-
práce i v budoucnu.

Další dík samozřejmě míří na radnici
za to, že jsme mohli tuto soutěž ve
Vamberku pořádat. Velký dík patří
za zapůjčení koupaliště a za možnost
se zde napojit na elektřinu a vodu.
I v tomto případě se sluší poděkovat
správci koupaliště p. Vídeňskému za
zapůjčení prostor. Jsme velice rádi, že
všechny drobné problémy, které se vy-
skytly, byly na místě vyřešeny ke spoko-
jenosti všech stran.

Když už jsem v tom děkování, tak mu-
sím poděkovat místnímu oddílu skautů
za zapůjčení stanů i všem vamberským
hasičům, kteří se nějakým způsobem na
přípravě soutěže podíleli. Zvláštní dík
patří technické četě a těm, kteří to vydr-
želi po celé tři dny. Byl jsem tam taky a
moc dobře vím, jaký to byl zápřah. Dík
patří i našim soutěžním družstvům za
reprezentaci našeho sboru.

Te
 nevím, jestli jsem na někoho ne-
zapomněl a pokud ano, tak se velice
omlouvám. Ještě jednou děkuji opravdu
všem, kteří se podíleli na zajištění
a uskutečnění této velké akce. I vy máte
zásluhu na reprezentaci města Vam-
berka a i vy máte zásluhu na tom, že
jsme si rozhodně jako pořadatelé ostudu
neuřízli a že všem zúčastněným druž-
stvům se u nás ve Vamberku líbilo. 

Díky všem.
Ve Vamberku 10. 6. 2004
Za výbor SDH Vamberk zpracoval 

Jaroslav Pavelka

Vysvětlení
Vážení čtenáři,
pokud si budete při čtení článku o

akci Sboru dobrovolných hasičů
Vamberk říkat, že není aktuální, má-
te pravdu. Na vině však nejsou hasi-
či. Jejich článek se nám do minulých
čísel VZ nepodařilo začlenit tak, aby
nevznikla prázdná místa. Jsme si to-
ho vědomi a SDH se tímto omlouvá-
me. Víme, že články o jejich činnosti
Vás velmi zajímají. Aby se v budouc-
nu takováto situace neopakovala,
budeme muset přistoupit k tomu,
čemu jsme se až doposud bránili -
a sice redakčnímu krácení některých
článků tak, aby VZ měl vždy ucelený
počet tiskových stran a přitom se na
všechny články dostalo. Doufáme,
že ti, které toto krácení postihne, to-
to opatření pochopí.

Za RR VZ Josef Šlechta  

"PLAMEN" VE VAMBERKU
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Vážené dámy, vážení pánové a všichni
příznivci turistiky, 

jsem rád, že jsme se dnes mohli sejít zde
na Vyhlídce na malé slavnosti. Když o tom
tak přemýšlím, tak ona zase tak malá není.
Je totiž o daném  slovu a jeho dodržení.
Když  jsme se ucházeli o Vaši přízeň a hla-
sy před volbami, deklarovali jsme, že v pří-
padě úspěchu budeme dbát - samozřejmě
mimo jiné - i na zlepšení kulturních a turis-
tických možností vyžití našich občanů a ná-
vštěvníků města. A zde  je obzvláště na mís-
tě říci - našeho krásného města. Proto jsem
tak potěšen, že v Radě města byla naleze-
na absolutní shoda pro vybudování tohoto -
rozsahem nevelkého, ale jinak velice závaž-
ného dílka. Bylo by však nespravedlivé ne-
zmínit se o těch, co se na vytvoření podíle-
li. Za Klub českých turistů práce neustále
popoháněla a koordinovala paní Zdenka
Jarešová a pan František Martinec mladší.
Přesné určení jednotlivých vrcholů provedl,
ověřil a  garantoval pan ing. Jan Hégr - člen
vrcholového orgánu královéhradecké ob-
lasti KČT. Vlastní realizace se ujal místní ko-

volijec pan Jindřich Janeček a podložní ká-
men pochází z nedalekého lomu pana
Sršně. Všem patří můj a určitě i Váš dík. 

Já sám chodím na tato místa velice rád
a musím se přiznat, že poslední dva ro-

ky  obzvláště. Pozoroval jsem zde, jak
roste další akce, kterou jsme Vám - ob-
čanům města - slíbili a sice obchvat
Vamberka. A snad je v tom i kousek sym-
boliky, že při odhalení tohoto rozhledo-
vého kamene spatříme v celé své kráse
dokončený obchvat s novou dominan-
tou města - mostem přes Zdobnici -
realizovaným v I. - tedy nejvyšší - třídě
kvality. Toto dílo za 350 milionů Kč bude
slavnostně uvedeno do provozu za při-
slíbené účasti vysokých státních před-
stavitelů zítra. A já Vás na toto otevření
srdečně zvu. Nyní se poj�me společně
pokochat pohledem do naší krásné čes-
ké krajiny. A díky tomuto právě odhalo-
vanému dílku to nebude již pro mnohé
z nás pohled na anonymní, ale zcela
konkrétní cíle. 

Jsem rád, že této slavnostní chvíli přeje
i počasí a že je skutečně dobrý výhled.

Přeji tomuto rozhledovému kamenu, a�
slouží všem, kdo v dobrém přicházejí
a žádám dobré duchy, a� jej ochraňují před
všemi, kteří by mu chtěli ublížit.  

Kde je Velká Deštná, který ko-
pec je Zakletý nad Říčkami, či
Komáří vrch? Ten, kdo se bude
dívat na horizont od chaty
Vyhlídka má při orientaci usnad-
něnou práci. Poslední srpnovou
neděli byl totiž na kopci nad
Vamberkem slavnostně odhalen
kámen s deskou, na které je zná-
zorněno panorama Orlických
hor. 

Kdo se slavnosti zúčastnil, roz-
hodně nemusel litovat. Po úvod-
ním slovu starosty Jiřího
Mazúcha a Zdenky Jarešové,
předsedkyně místního Klubu
českých turistů, kteří mimo jiné
seznámili přítomné s historií
vzniku celého projektu, si mohli
všichni  "vyzkoušet" jako první
novou mapu a zároveň posedět v
příjemně teplém a slunečném
dni na terase chaty či uvnitř při
hudbě kapely Dušana Kučery. 

Osobně jsem z tohoto počinu
nadšen a jsem upřímně přesvěd-
čený, že dílo výrazně obohatí
tento vyhledávaný kout Vam-
berka. 

Protože jsem zrod desky sledo-
val od samého počátku, vím, co
je za ním nadšeného úsilí a prá-
ce, za kterou bych chtěl všem zú-
častněným poděkovat. 

O umístění podobného kame-
ne snil zdejší Klub českých tu-

ristů již delší dobu. Mluvilo se o
něm již loni při obnovení zvo-
ničky i na lednové členské schů-
zi Klubu českých turistů.
Hnacím motorem byla jeho

předsedkyně paní Zdenka
Jarešová. Ta svolala v dubnu
další nadšence, mezi nimi pana
Františka Martince mladšího,
místního kovolijce pana
Jindřicha Janečka a člena reviz-
ní komise královehradecké ob-
lasti Klubu českých turistů pana
ing. Jana Hégra. Plán dostal
konkrétní obrysy i podobu.    

Nejprve byl nafotografován vý-
hled z Vyhlídky. Ing. Hégr - sku-
tečný znalec krajiny - jednotlivé
body na horizontu přesně určil a
sporné ověřil z nich samých

zpětným pohledem na Vyhlídku.
Vzniklo tak dlouhé panorama s
vyznačením názvů všech vrcholů
včetně jejich výšek. Další práce
se ujal pan Jindřich Janeček,
který vypracoval konkrétní návr-
hy reliéfu. Objevil se ale problém
- vrcholů bylo totiž tolik, že se na
desku nevešly. Anebo se tam
vměstnaly, ale na úkor přehled-

nosti. Zkoušely se různé varian-
ty. Kruhová výseč, dvě desky v
různém měřítku apod. Nakonec
bylo nalezeno uspokojivé řešení.
Obdélníková deska o rozměrech
90 x 30 cm s výraznou čárou ho-
rizontu a popisem nad i pod ča-
rou. Následovala  příprava mo-
delu, následně vyrobena forma a
odlitek z bronzu. Práce na pří-
pravě a výrobě desky trvaly
6 týdnů. 

Dále bylo třeba vybrat vhodné
osazení. Návrhů bylo rovněž ně-
kolik. Řešení se "za pochodu" ne-
ustále konzultovalo. Výsledek?
Chceme něco domácího, s co ne-
jmenším zásahem lidské ruky.
Nejvhodnější kámen hledal pan
Jindřich Janeček spolu s panem
Jiřím Sršněm v jeho kamenolo-
mu v Záměli. Podařilo se najít
vhodný kus pískovce, vážící přes
7 q. Ten byl pak opatrně převe-
zen a bylo na něm vybroušeno
místo pro desku. Kámen pak mo-
hl být dopraven na své místo a
osazen deskou -  a odhalen.
Vypadá to jednoduše, že? Ale
kdyby kdokoli z party nadšenců
neměl tu správnou chu� a od-
hodlání, dílo by nevzniklo.
Anebo ne tak pěkné. 

Rudolf Mandaus, 
člen rady města Vamberk

Kámen, který zrodilo nadšení

Návštěvníci chaty Vyhlídka si mohou díky kamenu s reliéfem
Orlických hor ověřit, jak znají své okolí.  

Projev starosty města Vamberk pana ing. Jiřího Mazúcha 
před odhalením rozhledníku
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Vzpomínání rodáka Valacha
EXPEDITION BOHEMIA 

PORTUGAL

V červnu jsem Vám vyprávěl o
tom, jak naší Expedici Bohemia
poděkovala písemně  ministryně
školství Petra Buzková a místop-
ředseda vlády Petr Mareš.

Bylo to poděkování nejen za ví-
ce jak 10 roků propagace naší re-
publiky v zahraničí, za upevňo-
vání kontaktů s našimi exulanty,

ale především za ochranu dětí
před drogami. Náš projekt Nejen
sportem proti drogám má velké
úspěchy i publicitu v televizi,
rozhlase i tisku.

Tehdy jsem nečekal, že toto
uznání tak "nadchne" členy ex-
pedice, kteří za svou obětavou
práci nedostávají žádné odměny.
Dojalo to snad všechny a z eufo-
rie se zrodil "bláznivý" nápad vy-
dat se do Portugalska na slavné
EURO.

Cílem této namáhavé cesty by-
lo nejen hlasově přispět k pod-
poře našich fotbalistů, ale pře-
devším využít tohoto fotbalové-

ho svátku k propagaci naší re-
publiky.

O našem záměru jsme informo-
vali pana dr. Mareše, kterému se
nápad líbil. Oznámili jsme také,

že ani tentokrát nechceme ani
korunu, že výdaje uhradí sami
účastníci expedice.

A protože jsme potřebovali
hodně kvalitních prospektů a
dalších propagačních materiálů
vybraných z krásných míst naší
republiky, rozhodli jsme se k je-
jich návštěvě. A vypukly sváry o
to, která že místa České republi-
ky vybrat. Nakonec to po záslu-

ze vyhrál hradecký kraj. A už
7. června se vydala expedice z
Prahy směrem na východ.
Hodně cenných podkladů získa-
la v Hradci Králové, Častolovi-

cích,  Vamberku, Žamberku,
Rychnově nad Kněžnou, Dobruš-
ce, Náchodě a na dalších mís-
tech, které během týdne stačila
navštívit. A jsem rád, že do iti-
neráře byl zařazen můj rodný
Vamberk, který se má ve světě
čím pyšnit.

Původně jsme měli v úmyslu
sestavit osmičlennou kolonu slo-
ženou, jak z obytných přívěsů
tak i obytných aut. Chtěli jsme
být naprosto soběstační.
Nepotřebovali jsme žádné hote-
ly, restaurace atd. Vše jsme si
chtěli (včetně našich potravin)
vést sebou.

Ovšem už při týdenním puto-
vání po našem kraji se ukázalo,
že obytné přívěsy, které se mo-
hou pohybovat jen 80 km rych-
lostí, by byly vážnou  brzdou na
více jak 7 tisíc km dlouhé cestě
do Portugalska a zpět. Obytná
auta totiž mohou především na
dálnicích pelášit podstatně
rychleji.

Nakonec došlo (ke smutku
mnohých) k rozumnému roz-
hodnutí - sestavit karavanu jen
z obytných aut. Naší výhodou
bylo, že člen naší expedice ing.
Jan Myslil, je ředitelem firmy

1

3

4

5

2
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J. M. TRADE, která je mimo jiné
u nás výhradním dovozcem ex-
kluzivních obytných vozů svě-
toznámé francouzské značky PI-
LOTE  a LE VOYAGEUR. Během
krátké doby sehnal pro expedici
šest PILOTŮ. Ty byly pěkně "na-
zdobeny" nápisy EXPEDITION
BOHEMIA PORTUGAL. A osád-
ky měly jednotné oblečení se
stejnými nápisy.  Nebylo tedy
divu, že všude, kde se česká ex-
pedice objevila,  těšila se znač-
nému zájmu nejen sdělovacích
prostředků, ale i široké veřej-
nosti. Prospekty šly na dračku.
A když byly navíc "křtěny" vyni-
kajícím českým pivem, tak si tu-
to originální výpravu zapamato-
val každý. Mnozí se později vra-
celi a "žadonili" o další pivní
mok. Jen škoda, že jsme ho ne-
měli víc.

Expedice neunikla pozornosti
ani reportérům TV NOVA, kteří
záběry z Portugalska také odvy-
sílali. O expedici psal s uzná-
ním nejen portugalský, fran-
couzský, italský, ale  i další za-
hraniční tisk. A protože se niko-
mu nic nestalo a expedice se v
pořádku vrátila domů, chtěl
bych jejím       účastníkům po-
děkovat za další úspěšnou pro-
pagaci naší republiky. Rozdali
jsme i mnoho vizitek lidem,
kteří o srdce Evropy, které je rá-
jem pro mototuristy, projevili
větší zájem. Takže se těšíme, až
je u nás uvítáme.

Každopádně to bude generální
ředitel francouzské firmy PILO-
TE pan M. A. Padiou. Ten byl
českou expedicí nadšen a pozval
nás dokonce do krásného půlmi-
liónového francouzského města
Nantes (ležícího kousek od mo-
ře) k návštěvě. Představil nám
expozici 50 nových modelů ne-
jen PILOTŮ, ale i dalších zna-
ček, které vlastní. Byl to úžasný
zážitek. Takový komfort, jaké je-
jich obytné automobily nabízejí,

nemáme mnohdy ani ve svých
bytech. Toto poučné přátelské
setkání skončilo pozváním na
společnou večeři, kde se pan ře-
ditel a jeho nejbližší spolupra-
covníci hodně dozvěděli o naší
republice. Sympatický pan
Padiou slíbil, že k nám přijede.

Takže mu jeho pohostinnost bu-
deme moci oplatit a ukázat mu
hodně českých krás, kterými se
ani nádherná Francie nemůže
pochlubit.

Myslím si, že slov bylo už dost
a tak a� se ke "slovu" dostanou
výmluvné snímky, které se mně
podařilo zhotovit.

1. Nejdříve to je fotografie, kte-
rou jsme pořídili při návštěvě
krásné populární Vyhlídky.
Pozdravili jsme i vedení cha-
ty s tím, že po návratu se ve
Vamberku znovu stavíme a
připravíme na Vyhlídce vy-
právění o české Euroex-
pedici.

2. Tady je expedice po týden-
ním putování po našem kraji,
kde došlo k rozhodnutí, že o-
bytné přívěsy tažené auty zů-
stanou doma, ale brzo už se
do zahraničí společně vydají.
Máme už hotový plán navští-

vit všechny země, které spo-
lu s námi vstoupili do EU a u-
dělat tam stejně úspěšnou
propagační jízdu, jaká se po-
dařila do Portugalska. První
na řadě je Slovensko.

3. A nyní už je třeba představit
alespoň několik snímků půl-
miliónové Nantes, kde jsme
se velmi poučili. Velice nás
zaujaly supermoderní tram-
vaje, ale i nádherné autobu-
sy městské hromadné do-
pravy.

4. A zcela náhodou jsem měl
možnost si vyfotografovat
"motokolo", které se už téměř
nevidí. Je to pohon předního
kola a docela svižně s ním dí-
venka (která rychle odvrátila
hlavu, když zjistila, že ji chci
vyfotit) po ulici pelášila.

5. Toto není obří koberec roz-
prostřený na chodníku, ale
mozaika složená z tisíců ma-
lých centimetrových kosti-
ček. Vypadá to krásně.

6. V čistých uzounkých jedno-
směrných uličkách plných
malinkých kaváren, barů a
restaurací, majících stolky
prostřené přímo na ulici,
jsme objevili i kolotoč. Byla
na něm Nemova ponorka,
vzdušný balón, letadla, auta,
ale i koníci pro svezení dětí.
A tak mě přátelé u tohoto
zdroje dětských radovánek
také vyfotili.

7. Snímků z Nantes mám ještě
hodně, žel už moc se jich do
reportáže nevejde. Ale po-
prosím ještě o zařazení toho-
to snímku. Přímo na chodníku
mě zaujala tato krásná akvá-
ria, která mě přilákala k ná-
vštěvě obchodu, jaký jsem
ještě nikde neviděl. Byly tam
klícky s malými kočičkami, 12
druhů malých psíků různých
ras a 22 druhů dalších zvířá-
tek. Všechna byla velmi čilá.
Ko�ata se v útulných klecích
honila, pejsci spolu skotačili
a zápasili a vše bylo plné ja-
kýchsi tajemných vůní. V tom-
to poutavém obchodě s ve-
selými zvířátky jsem byl přes
půl hodiny. Jen nedostatek
času mě donutil k odchodu.
Kdyby byla taková roztomilá
přehlídka doma, tak bych si
jednoho pejska, který se mi
velice líbil, určitě koupil. Moje
maltézačka Soninka by jistě
takového kouzelného kama-
ráda  uvítala.

6

7
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DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE

Přejeme všem dětem, pedago-
gům i rodičům klidný a pohodo-
vý školní rok!
O přírodě: 
Rákosníček
Chovatelský
Rybáři
Rybářská přípravka
Pohybové:
Karate 
Taneční
Sportík                    
Šlápota (turistický)
Pro kluky: 
Modelář
Pro dívky: 
Girls 
Vyšší dívčí
Dovedné ruce
Pro všechny: 
Počítače 
Šachy
Kašpárek 
Angličtina hrou
Šikulky
Kytara
Keramika
Keramická přípravka

Připravujeme:  
Výstavu "Plody podzimu"
Kurz malby na hedvábí
Kurz formování postavy
Kostkovaný bál
Výstavu "Masky a lidé"
Akce ke Dni Země

Podrobný přehled zájmových útva-
rů s cenou kroužku a zahájením
dostane do ruky každé dítě ZŠ na
začátku září, přihlášky přijímáme
do 30. září. Informace na tel.
494541545.

Nabídka zájmových kroužků pro školní rok 2004/2005

Skaut info
SKAUTSKÝ TÁBOR - POTŠTEJN  2004 
V prvních dvou červencových týdnech opět ožila louka pod rybní-

kem u Potštejna dětským hlaholem. Vyrostla na ní malá vesnice s
dvěma kruhy dívčích a klukovských stanů, kuchyní, jídelnou, ma-
rodkou, stany pro vedoucí oddílu a ostatní profese, velká koupelna,
mycí žlaby, brutary a dřezy na mytí nádobí, lanová lávka přes řeku,
slavnostní ohniště a stožáry na vlajky a kdoví co ještě. Toto kouzlo
proběhlo během necelých dvou dnů a zmizení všeho a všech za pou-
hý jediný den. Letošní tábor byl ve znamení alespoň jednoho deště
denně a nočních zim. Byl také ve znamení přítomnosti dívek a ve-
doucích z tanečního studia M+M z Vamberka, které se k nám na vět-
ší část tábora přidaly a musím říci, že byly osvěžením a příjemnou
změnou v našem táborovém životě. Letos nás bylo celkem přes se-
dmdesát, z toho okolo pětapadesáti dětí. V prvém týdnu si děti užily
i řeku Orlici, kde budovaly hráze, jezdily na duších, chytaly raky a ry-
bičky, aby je zase za chvíli vrátily v pořádku řece. V táborovém pro-
gramu pak zkoušely svoje dovednosti v různých soutěžích a hrách,
ale také při výrobě keramiky,  ručního papíru či vybarvování mandal.
Absolvovaly velkou noční hru zakončenou pasováním na rytíře a ce-
lotáborovou dvoudenní  hru na téma "Pán prstenů"i výpravu do Litic.
Navštívilo nás také vamberecké divadlo se svou původní hrou o tem-
plářském pokladu, která sklidila velký úspěch. Dvakrát děti protan-
covaly večer na táborové diskotéce a zažily také karneval se slavným
pochodem po Potštejně a táborovou pou�. Uhlídaly také naši čest a
vlajky při mnoha nočních přepadech. Stejně jako byl tábor zahájen
(letos za hojné účasti rodičů) vztyčením vlajek a slavnostním ohněm,
tak byl i zakončen slavnostním táborákem a sejmutím vlajek.
Obrázkové střípky toho všeho jste snad viděli na naší nástěnce u ná-
městí, kde můžete sledovat celoročně náš skautský život.
Budeme se těšit, že za rok louka opět ožije, abychom na ní mohli
prožít zase jeden hezký kousek svého života.                            DŠ 

Kulturní komise velmi děkuje všem, kteří se v červenci podíleli na
hlídání výstavy ilustrací Dobytí ostrova Saaremaa ak. mal. Jana
Ungráda.                                                                           MŠ

MĚSTO VAMBERK, MĚSTSKÁ KNIHOVNA
& ZÁKLADNÍ ŠKOLA VAMBERK

VÁS SRDEČNĚ ZVE NA VÝSTAVU 
VÝTVARNÝCH PRACÍ ŽÁKŮ 

ZÁKLADNÍ ŠKOLY VAMBERK,
KTERÁ PROBÍHÁ V MĚSÍCI ZÁŘÍ VE VÝSTAVNÍ SÍNI KNIHOVNY.

VÝSTAVA JE OTEVŘENA V PONDĚLÍ, STŘEDU A ČTVRTEK
OD 8.00 DO 17.00 HODIN. 

Fotografie z letního tábora Vysočina, Lesní penzion
Podmitrov 12.-24.7. 2004.                             Eva Švecová

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ ODBOR VAMBERK

K A L E N D Á Ř
TURISTICKÝCH VÝLETŮ V ROCE 2004

ŘÍJEN
● 8. sobota 2. října - Za suchodolským zjevením - V + P
Mapa: č. 26
Trasa: Po červ.: Police n. Metují, ČD - náměstí - Po zel.: Ochoz -
Neznačeno: U kapličky - po žl.: Čertova skála - Neznačeno: Suchý Důl
- Po zel.: hospoda Ve mlejně - Lurdská kaplička - Ochoz - Police, ná-
městí - Po žl.: Ž
ár n. Metují, ČD. Asi 12 km. Vede Stanislav Holoubek.
Odjezd: V - z Vbk: 7.32, ze Ž
áru: 15.32 nebo 17.24
● sobota: 9. října - Tajný výlet. Vede František Martinec, ml.
Zájezd bude pořádán pouze pro odbor Vamberk. Další informace ve
skříňce KČT včas.
Upozorňujeme na možnou změnu termínu konání na neděli 10. října 2004.
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MATEŘSKÁ ŠKOLA TYRŠOVA

Zprávičky z naší školičky
Jak jsme se 

loučily...
Odchod do důchodu patří k

mezníkům lidského života, který s
sebou přináší radikální změny.
Každý tuto situaci zvládá jinak -
někdo s úlevou a očekáváním za-
slouženého odpočinku z pracovní-
ho procesu, jiný s nejistotou a o-
bavami. I samotný akt rozloučení
se s pracovištěm a hlavně s kolegy
je pokaždé jiný. Většinou odráží
pracovní i lidské vztahy, které na
tom či onom místě panují.

Z naší školky, jak již víte z prázd-
ninového Zpravodaje, odcházejí
najednou dvě kolegyně, paní uči-
telky Věra Kuchařová a Hana
Podolská. Rozloučení s námi poja-
ly po svém a jelikož je známe, tu-
šily jsme, co nás čeká a na jejich
"rozlučku" se připravily též.

Nejprve jsme každá osobně do-
stala krásně zrýmovanou pozván-
ku. Vše pak začalo ve vinárně "U
Jiřího", kde paní ředitelka obdrže-
la dopis s pokyny. Naše odcházejí-
cí kolegyně si nás pěkně "vychut-
naly" při plnění úkolů ve stopova-
né,která mířila zpět do školky. Zde

jsme každá dostala medaili s po-
vzbuzujícím nápisem "Štěstí -
zdraví - pohodu, medaile vydrží
až do důchodu" a krásné keramic-
ké sluníčko s přáním, abychom si
při pohledu na něj na své kolegy-
ně vzpomněly. Ve školce nás čeka-
lo pohoštění s krásným dortem ve
tvaru fotoalba s opravdovými, ale
jedlými fotografiemi ze společ-
ných pracovních let. Samozřejmě
se prohlížely i fotografie pravé a
vzpomínalo se na uplynulé učitel-
ské roky. Ale nebylo jen vzpomí-
nání. Ani my jsme nezůstaly na-
šim kolegyním nic dlužni a i ony
musely splnit tři úkoly, aby si za-

sloužily "Propouštěcí listinu". Po
závěrečném projevu jej s koneč-
nou platností obdržely i s dárky
na památku a se symbolickými
klíči od školky s tím, že tu vždy
budou mít dveře otevřené. Tak
ještě jednou oběma kolegyním
přejeme, aby jim i nadále vydr-
žel elán a optimismus a důcho-
du si užily podle svých představ.

Vždy, když něco končí, záro-
veň něco nového začíná. Nám
začíná nový školní rok s novými
kolegyněmi, paní Janou
Krskovou a paní Helenou
Dvořákovou. Doufáme, že se

jim mezi námi bude líbit a společ-
ně vytvoříme pohodové a laskavé
prostředí plné lidského porozu-
mění, tolerance a vzájemné po-
moci pro všechny - děti, rodiče i
pro náš celý pracovní kolektiv.
Určitě máme všichni zkušenost,
že tam, kde panují dobré mezilid-
ské vztahy, se daleko lépe s chutí
a elánem pracuje.

A to bychom chtěly přát všem
pracovním kolektivům nejen ve
školství. Kolektiv MŠ Tyršova

Scházíme se zde, v tuto hodinu, 
nebo� naše dvě kolegyně žádají 
propouštěcí listinu. 
Co přivedlo je k tomu rozhodnutí? 
Co je k odchodu ze školky nutí? 
Doufejme, že mají jediný důvod 
- krásný, klidný a bohatý důchod.

Přemluvit se už asi nedají 
a z pracovního procesu spěchají. 
Když se však ohlédneme zpět, 
mají za sebou 39 odpracovaných let.
To je nějakých holčiček a chlapečků, 
utřených nosů a vytřených zadečků. 

Kolik dětí za tu dobu naučily 
spoustu věcí znát. 
Obléknout se, svléknout, 
knoflíky zapínat, správně držet lžíci, 
nůž i vidličku,
uvázat si u botek dobře tkaničku.
A za ty roky, které neúprosně letí,
to bylo dobře přes tisíc dětí.

Za svoji práci nemusí se stydět,
jen nám tu budou hodně chybět.
Věra, ta do práce je jako �as,
všechno udělané, zařízené včas,
a než my stihly něco promyslet,
Věrka to měla udělané hned.
Hana je zas kopa veselá,
co různých legrácek a žertíků nadělá,
nápady srší jako ohňostroj,
je to prostě neutuchající zdroj.

Zkrátka dovedly se v práci ohánět,
člověk je neviděl nikdy zahálet.
Te� už však chtějí mít svůj klid
a užít si důchodu, dokud jsou fit.
Tak jim to, kolegyně, přejme
a propouštěcí listinu jim dejme.
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Informace z Městské knihovny
Telefon: 494 541 182 - oddělení pro dospělé čtenáře, 494 541 437 - kancelář knihovny

e-mail: knihovna@vamberk-city.cz, www.vamberk-city.cz

Prázdniny jsou už pár dní za námi  a s ni-
mi i kouzlo klidu  a odpočívání,  Ale ne-
smutněte. O na obyčejném školním roce
se dá najít něco hezkého. Třeba návštěva
vaší knihovny, kde na vás kromě hromady
knížek čeká ještě několik překvapení… 

KNÍŽKY PRO MENŠÍ DĚTI
● Mach a Šebestová na cestách 

/Macourek, Jan/
-  spolu s kouzelným sluchátkem ten-
tokrát na toulkách světem…
● Šprýmovné kousky /Lada, J./
- kreslené legrační seriály  pro milov-
níka zvířátek
● Dáreček a jeho trampoty 

/Drmota, J./
- nejlepší ze všech je dáreček  živí. A
což takhle čtyřnohý…?

KNÍŽKY PRO STARŠÍ ČTENÁŘE
● Bert a jeho bráchové 

/Jacobson, A./
- nebo-li deník předpuber�áka…
● Charlie  a tajuplná truhlička 

/Nimmová, J./
- jeden obyčejný kluk a jeho spousta
neobyčejných kamarádů , kteří mají
dohromady splnit těžký a odpovědný
úkol…
● Cesta do Antarktidy 

/Asklofová, K. /
- myslíte si, že dokážete odhadnout, co
všechno musí dokázat badatelé při ob-
jevování neznámého…?
● Nick a počítačoví gangsteři 

/Hahn, R./
- nebezpečné dobrodružství při honbě
za zločinci…

NAUČNÉ KNÍŽKY
● České zvyky a obyčeje
- od Nového roku do Vánoc spolu z na-
šimi zvyky

● Dinosauři
- průvodce světem dinosaurů plný fan-
tastických ilustrací a fotografií
● Všechno o výcviku psa
- vše o výchově a výcviku psů
● Automobily snů
- nejkrásnější, nejdražší, nejrychlejší a nej-
dokonalejší automobily 20. a 21. století
● Otázky a  odpovědi
- více než 1300 otázek, stovky ilustra-
cí, tabulky faktů a kontrolní testy na
téma Země, vesmír, věda, živočichové
a rostliny, lidské tělo, historie
● Co budu dělat dnes?
- kutilská knížka pro všechny, co ne-
snášejí slovo NUDA

NOVÉ KNIHY V ODDĚLENÍ
PRO DOSPĚLÉ ČTENÁŘE
● Miková, Karla: Konečně plnoletá
● Lánská, Melánie: 

Čekání na Romea
● Michorová, Eva: 

Tak co, holky, co si počnete?
● Bernardinová, Eva: 

Blanka a Jirka
● Blumerová, Judy: 

Matky i milenky
● Green, Jane: Manžel s. r. o.
Je opravdu lepší bohatý Ed v hrsti
než chudý bohémský Nick na střeše?
● Longinová, Helena: 

Album v modrém sametu
● Courths-Mahlerová, 

H.L Nesmím tě milovat
● Courths-Mahlerová, H.: Liana
● Řeháčková Věra: 

Mládí nevybouřené
● Brabcová, Eva: 

Baculky jsou prima
● Veitová, Romana: 

Pretty Woman z Libně
Citový náboj, svérázný humor a au-
tentický styl hrdinky románu.

● Čejka, Jaroslav: 
Lásky z internetu

21 pozoruhodných povídek o lidech,
jejichž milostný život ovlivnil internet.
● Straud, Peter: Tajemství
Desetiletý chlapec nadaný svými de-
duktivními schopnostmi, dává policii
anonymní tip, který ji má pomoci od-
halit vraždu sestry vládního činitele.
● Garwood, Julie: Láska a čest
Romanticko-historický příběh lásky
plný vášně, napětí i dobově středově-
ké atmosféry 11. století.
● Beneš, Jan: 

Psové a jiné anomálie
● Kraus, Ivan: Snídaně v poledne
"Autorovy zážitky z cest a kočovné
začátky jeho divadelní pouti světem.
Je totiž artistou a občanem zeměkou-
le, což je báječná věc."
● Kraus, Ivan: 

Udělej mi tichoučko!
"Nemohu říci, že se znovu vracím k pří-
běhům o rodině, o níž jsem psal v knize
Má rodina a jiná zemětřesení. Spíš bych
řekl, že se tyto příběhy vrátily ke mně."
● Blackburn, Virginia: 

Sophiin skandál
Sophie, její šéf a jeho manželka, jeho
milenka, Sophiin přítel, její nejlepší
kamarádky Penelope a její lesbická
přítelkyně Charlotte, stejně jako šé-
fův šofér šňupající kokain - nikdo z
nich u toho nesmí chybět. A výsled-
kem je povedený skandál...
● Polansky, Paul: 

Stray dog - Toulavej pes
Poems of a fighting freak - Básně po-
divnýho boxera
● Deaver, Jeffery: Modrá sféra
Kdyby se vám někdy zdálo, že váš
harddisk vydává nepřirozené zvuky,
že vaše grafika není zcela v pořádku
nebo že vaše myš nereaguje stejně

citlivě jako dřív, nelekejte se. Je to jen
váš subjektivní pocit a nehrozí vám
žádné nebezpečí. Pravděpodobně.
● Deaver, Jeffery: Ďáblova slza
Je 31. prosince roku 1999. Obyvatelé
Washingtonu se připravují na velko-
lepé uvítání přelomového nového ro-
ku a netuší, že právě tato noc bude
pro řadu z nich nocí poslední. V uli-
cích města se totiž pohybuje Hrobař.
● Černík, Michal: 

Běžte do Prčic a nebo jinam
Drobná vyprávění o poutních mís-
tech, památných stromech, vesnicích,
skanzenech někdy lyricky, někdy s fi-
lozofickou reflexí, někdy s humorem.
● Příběhy ze staré Číny
● Collins, Philip: 

Když z chlapců vyrostou muži
Román o přátelství, fotbale a život-
ních křižovatkách.
● Picek, Jan: Třicet pět 

obrázků transportu z Čech
● Heller, Joseph: 

Hlava nehlava
Sebrané povídky a jiné texty autora
románu Hlava XXII.
● Seymour, Gerald: Zóna smrti
Město působilo normálně jen na po-
hled. Jeho obyvatelé hluboko v srd-
cích, žilách i myslích cítili blížící se
katastrofu, tušili neštěstí a čekali. Žili
ve městě zabíjení a násilné smrti.
Takové bývalo už za vlády starých Ří-
manů a Vandalů, za vlády Normanů,
Maurů a Španělů, za vlády fašistů i
te
, v době patřící La Cosa Nostře. 
● Fügnerová, Eugenie: 

Hledání prince 
na zlatém Západě

Týden prázdnin se protáhne v celoži-
votní emigraci. Nedobrovolně se do-
stávají do jim dosud neznámých rolí
žadatelek a prosebnic. 

Podařilo se. Vamberk má konečně
důstojnou knihovnu. Místnosti do-
staly nejen nový kabát, ale i vybave-
ní. Kromě půjčování knih tu lze také
používat internet a to pomocí dvou
počítačů. Dosud byl k dispozici pou-
ze jeden. O tuto službu je totiž velký
zájem, zejména mezi žáky, studenty
a podnikateli. Připravuje se program,
který by měl přiblížit práci s počíta-
čem a internetem také seniorům.

Vzhledem k poloze knihovny v
centru náměstí by do budoucna měl
její prostor sloužit také jako infor-
mační středisko. 

Sice si nechodím běžně půjčovat
knihy, ale když jsem se seznámil po
nástupu do své funkce radního s ne-
utěšeným stavem tohoto zařízení,
rozhodl jsem se zahájit diskusi o
zlepšení této situace. Knihovna není
podle mého názoru totiž jen holá
služba občanům, ale zároveň i spole-
čenský stánek, který odráží kulturní
úroveň města.   

Jsem velmi potěšen a překvapen,
jak se zanedbané prostory v poměrně
krátké době změnily v přívětivé a ú-
tulné prostředí navíc vybavené mo-
derním knihovnickým systémem
(publikace jsou přehledně elektro-
nicky evidovány). V prvním patře če-

ká návštěvníky nově zařízená čítár-
na, kde mohou zasednout s knihou či
časopisem nebo k počítači.  

Za novu tvář knihovny je třeba po-
děkovat především jejím pracovni-
cím, Anně Klecandrové,  Jaroslavě
Martinové, Evě Šlechtové a ing. Šár-

ce Ehlové. Navzdory některým po-
chybovačům, kteří investici považo-
vali za zbytečnou, dokázaly vytvořit
příjemné místo, které, jak doufám,
přivede více lidí. A některé dokonce
přesvědčí, že je lepší vypnout televizi
a sáhnout po dobré publikaci. 

Rudolf Mandaus

Aktuálně
Do knihovny si dnes můžete za-

jít také prohlédnout velmi povede-
nou výstavu prací dětí ze základní
školy. Uvidíte ojedinělá dílka. Žáci
z PET lahví vytvořili "minisochy"
různých známých osobností, mi-
mo jiné Boženy Němcové, Jana
Žižky či Jana Ámose Komenského. 

Přehlídka potrvá celé září.
Výstavní prostory ale ani potom
rozhodně nezůstanou ležet ladem.
Další akce jsou nasmlouvány až
do konce února příštího roku.

Konečně knihovna v novém 



● 17. září v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY. Vstupné 30 Kč.
● 18. září 9.00 - 17.00 hodin
vamberské náměstí 
SVATOVÁCLAVSKÝ JARMARK
LÁZEŇSKÝ ORCHESTR * PO-
HÁDKA "O SNĚHURCE" * JAR-
MAREČNÍ PÍSNIČKY * POHÁD-
KA "O ČERVENÉ KARKULCE *
LOUTKOVÉ VARIETÉ
atrakce * občerstvení * stánkový
prodej
v 15.00 hodin zábavný pořad 
JOSEF MLADÝ a JOSEF
NÁHLOVSKÝ /v případě nepříz-
nivého počasí v Městském klubu
Sokolovna/
● 23. září v 19.30 hodin
HALINA PAWLOWSKÁ
Zábavný pořad se známou novi-
nářkou, publicistkou a scenárist-
kou. Předprodej vstupenek v
Městském klubu Sokolovna.  
Vstupné 180 Kč.
● 24. září v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY - prodloužená
● 29. září v 19.00 hodin 
kostel sv. Prokopa
ORLICKO-KLADSKÝ FESTIVAL -
koncert
Účinkují: Michal Novenko - var-
hany, Helena Matyášová - zpěv
● 1. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY
● 6. října v 8.30 a v 10.00 h.
VYPRÁVĚNÍ STARÉHO STROMU
Pro děti MŠ a I. st. ZŠ
Hrají: Matěj Kopecký a Mirka
Kopecká
Vyprávění o velkém přátelství
zvířecích mlá
at  - zajíčka
Jácíčka, veverky Terky a prasta-
rého stromu, který vypadá jako
slon. Vstupné 20 Kč.
● 8. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY
● 9. října 21.00 - 01.00 h.
KABÁT REVIVAL
Koncert skupiny KABÁT REVI-
VAL se zábavou. Vstupné 70 Kč.
● 13. října v 18.00 hodin

v 10.00 hodin pro ZŠ
UNA DIVOKÁ TANEČNICE
Nový akční pořad společnosti
DENALI.
Dobrodružný příběh odehrávají-
cí se v opuštěné severozápadní
Bosně. Hlavní hrdina akčního
snímku prochází "zemí nikoho",
zemí, jenž má zvláštní hranice.
Jejich překročení je životu ne-
bezpečné. Tisíce nášlapných min

kolem opuštěné řeky číhají do-
dnes na své oběti. Neobvyklé do-
brodružství vrcholí mezi vodopá-
dy divoké řeky, jimiž filmový
představitel proplouvá. V rámci
filmu zhlédnete světový prvos-
jezd jednoho z vysokých vodopá-
dů. Vstupné 50 Kč.
● 14. října ve 14.00 hodin
SDRUŽENÍ ZDRAVOTNĚ POSTI-
ŽENÝCH - setkání
● 15. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY
● 16. října ve 20.00 hodin
BLADEX - rocková zábava
Vstupné 50 Kč.
● sobota 23. října v 19.00 h.
ŠÁRKA VAŇKOVÁ a JULIÁN
ZÁHOROVSKÝ
Koncert finalistů soutěže Česko
hledá Super star.
Rezervace vstupenek od 6. září
2004 na tel. 494 541 484 nebo v
kanceláři Městského klubu Soko-
lovna. Prodej od 1. října 2004.

DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ
Vážení divadelní přátelé,
dovolte, abych Vás uvítala v no-

vé divadelní sezóně a seznámila
Vás s tituly, které jsme pro Vás
připravili. Většina z Vás patří me-
zi stálé předplatitele, ale nabídka
platí i pro ostatní milovníky diva-
dla, a to jak na všechna, tak na
jednotlivá představení.

Začínáme 6. října atraktivní
novinkou Divadla Kalich:  
● 6. října v 19.30 hodin
NAHNILIČKO ANEB PONĚKUD
DOJATÝ

Komedie s písničkami s podti-
tulem "dryják o třinácti obra-
zech". Tato jedna z nejvýrazněj-
ších a nejúspěšnějších původních
českých her současnosti měla
premiéru v roce 1995 a od té do-
by spolehlivě plnila pražské
Divadlo Na zábradlí doslova k
prasknutí.

Vedle jmen samotného autora
Jana Krause /který v komedii i
hraje/ a režiséra Jiřího Ornesta lá-
ká hvězdným obsazením. Diváci
se setkají s Evou Holubovou,
Ivanou Chýlkovou, Bohumilem
Kleplem či Josefem Hrubým.

Příběh této hry ze současnosti
se začíná zašmodrchávat ve chví-
li, kdy po poněkud bizarní do-
mácnosti Evy Holubové a Jana
Krause vrhne rádobysvěták Bob
Klepl, který chce uzavřít s Ivanou
Chýlkovou obchod se zbraněmi.
Jestliže se vám už te
 z naznače-

né zápletky motá hlava, vězte, že
to ještě není nic proti tomu, co
všechno se stane na jevišti...
● 3. listopadu v 19.30 hodin
PŘÍBĚH COCO CHANEL /Jiří Just/

Osudové lásky ženy, která se
stala legendou. Královna módy,
jedna z nejbohatších žen světa,
sebevědomá paní kapitalistka s
břitkým až cynickým humorem,
nepřestala být nikdy neš�astnou
naivní švadlenkou, toužící mít
to, co většina žen: manžela a dí-
tě. Celoživotní slečna však měla
"štěstí v kartách a smůlu v lásce".
Pokud si to ovšem nezavinila sa-
ma. Všechny její lásky - a jenom
těch velkých a zaručeně posled-
ních sama napočítala pět - končí
tragédií či krachem. A jsou to
lásky napříč spektrem národů i
bankovních kont: následník rus-
kého trůnu, anglický lord, chudý
francouzský básník, německý
nacistický důstojník...

K tomu nutno připočíst i fakt,
že nemáme-li Coco Chanelové
nalítnout, nesmíme jí věřit ani
datum narození /především rok
narození/. Ostatně tak to bylo i s
její módou: vždycky dokázala
upoutat právě tím, co zakrývala.
Její sukně se nikdy, ani v éře mi-
ni, nezvedly ke kolenům, ale žád-
ná z jejich zákaznic si nikdy ne-
připadala jako žena méně přitaž-
livá. Na to jediné se dá u Coco
Chanel stoprocentně spolehnout.
Režie: Jiří Adamec
Hrají: Michaela Dolinová, Libuše
Švormová, Jan Čenský, Lubomír
Olšovský.
● 27. listopadu v 19.30 h.
POSTEL PRO HOSTY
Divadelní společnost Háta

Tato brilantní komedie je dílem
anglického dramatika Alana
Ayckbourna. Autor navazuje na
tradici světově proslulých brit-
ských komediografů, J.B. Shawa

nebo Oscara Wildea, ale oboha-
cuje tento žánr dávkou erotičnos-
ti a nadsázky, to vše do kontextu
dnešního životního stylu. Děj se
odehrává v třech ložnicích, v ni-
chž se v řadě běžných životních
situací proplétají osudy čtyř part-
nerských párů - mladé i starší ge-
nerace. Řadou nedorozumění
a bláznivých zápletek si zde hrdi-
nové řeší i cizí manželské problé-
my.

Komedie si již stačila získat svě-
tovou proslulost a obrovský di-
vácký úspěch. Svou brilantností
stále láká nové inscenátory, pro-
tože pracuje s věcnými tématy,
jakými jsou láska a manželství,
týkajícího se každého z nás.
Někdy zkrátka neškodí podívat
se na sebe a svého partnera pro-
střednictvím autorova humorné-
ho nadhledu.
Hrají: Ivana Andrlová/Adéla
Gondíková, Lucie Benešová/ Lucie
Zedníčková, Veronika Jeníková/
Olga Želenská, Ludmila Molínová/
Marcela Nohýlková, Petr Gelnar/,
Martin Zounar, Tomáš Masopust/
Pavel Vítek, Zdeněk Mahdal/
Zbyšek Pantůček, Čestmír Gebou-
ský/ Dalimil Klapka.
● 8. prosince v 19.30 hodin
KAREL ČERNOCH A SCHOVANKY
Vánoční koncert.

Rezervace vstupenek na
tel. č. 494 541 484.

Zdeňka Freivaldová

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ 
Fotoklub SOVA Vamberk
8. září - 6. října 2004
Téma:  Vamberk a příroda, re-
portáž, dokument, volná tvorba
Kde: výstavní síň Městského
klubu Sokolovna Vamberk
Otevřeno: pondělí, středa:
8.00 - 11.00, 12.00 - 16.00
hodin /mimo dle dohody/
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PROGRAM Z¡ÿÕ 2004

● Dne 14. srpna 2004 uplynuly 2 smutné roky,
kdy nás bez slůvka rozloučení opustil pan
MIROSLAV FRIC. Děkujeme všem, kteří nezapo-
mněli.

Manželka a dcera s rodinou

● Rok - je to doba dlouhá nebo krátká? Jelikož je vše relativní, našli
bychom pro jedno i druhé tvrzení nesčetně pádných argumentů. Za
12 měsíců, co není mezi námi pan JAN LAKMAYER, jsem si moc-
krát uvědomil jak je těžké jej nahradit. A� to byly akce KČT u studán-
ky U Prokopa, výročí hr. Lützowa, krajkářské slavnosti, výstavba ob-
chvatu a vůbec veškeré dění ve městě. Věřím, že nejen já jsem  na
těchto akcích postrádal rtu�ovitého, aktivního človíčka, o vše se zají-
majícího, který hned druhý den ráno přišel s článkem do VZ nebo
předložil barevně vyvedený zápis v městské kronice. Věnujme tedy ti-
chou vzpomínku člověku, který již rok mnoha lidem chybí.  Za VZ JŠ 

Společenská kronika
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Den Datum Čas Místo Tým Soupeř Utkání

So 7. 8. 17.00 Venku "A" Zdelov Vamberk
Ne 8. 8. 10.15 Doma Dorost Vamberk Malšovice
So 14. 8. 14.45 Venku Dorost Rokytnice Vamberk
Ne 15. 8. 17.00 Venku "A" Petrovice Vamberk
St 18. 8. 14.45 Venku Dorost Solnice Vamberk
So 21. 8. 17.00 Doma "A" Vamberk Ž�ár n. O.
Ne 22. 8. 10.15 Doma Dorost Vamberk Velké Poříčí

17.00 Doma "B" Vamberk Opočno "B"
So 28. 8. 9.30 Venku Ml.žáci Opočno Vamberk

11.15 Venku St.žáci Opočno Vamberk
17.00 Venku "B" Olešnice Vamberk

Ne 29. 8. 10.15 Doma Dorost Vamberk Borohrádek
17.00 Venku "A" Borohrádek Vamberk

So 4. 9. 9.00 Doma Přípr. Vamberk,Rychnov, Opočno
17.00 Doma "A" Vamberk - Častolovice "A"

Ne 5. 9. 9.00 Venku Elévové Častol., Čermná, Rychnov
10.00 Doma St. žáci Vamberk Čermná
14.45 Venku Dorost Jaroměř Vamberk
17.00 Doma "B" Vamberk Křovice

Po 6. 9. 16.30 Doma Ml.žáci Vamberk MFK RK
So 11. 9. 9.00 Doma Elevové RK, Přepychy, Voděrady

9.00 Venku Přípr. Častol., Kostelec, RK
17.00 Venku "A" Javornice "A" - Vamberk

Ne 12. 9. 10.00 Venku St. žáci Častolovice Vamberk
10.15 Doma Dorost Vamberk Opočno
17.00 Doma "B" Vamberk- Častolovice "B"

Po 13. 9. 16.30 Venku Ml.žáci Častolovice Vamberk
So 18. 9. 9.00 Venku Přípr. Doudleby,Rokyt., RK

9.00 Venku Elevové Rokyt.,Doudleby, RK
16.30 Venku "B" Křivice Vamberk
16.30 Doma "A" Vamberk Albrechtice

Ne 19.9. 10.00 Doma St.žáci Vamberk Borohrádek
13.15 Venku Dorost Náchod/Deštné -Vamberk

Po 20.9. 16.30 Doma Ml.žáci Vamberk Voděrady
So 25.9. 9.00 Doma Přípr. RK,Černíkovice,Albrechtice

9.00 Venku Elevové Č.Meziřící, Opočno, RK
10.00 Venku St.žáci Rokytnice Vambek

Ne 26.9. 10.15 Doma Dorost Vamberk   Třebechovice
16.30 Doma "B" Vamberk Union Rokyt
16.30 Venku "A" Přepychy "B" - Vamberk

Po 27. 9. 16.30 Venku Ml.žáci Rokytnice Vamberk
So 2.10. 9.00 Venku Přípr. Přepychy,Solnice,RK

16.00 Doma "A" Vamberk Rokytnice
Ne 3. 10. 10.00 Doma St.žáci Vamberk Javornice

13.45 Venku Dorost Přepychy Vamberk
16.00 Venku "B" Kost.Lhota "B"-Vamberk

Po 4.10. 16.30 Doma Ml.žáci Vamberk Javornice
So 9.10. 9.00 Venku Přípr. Solnice,Přepychy,RK

9.30 Venku Ml.žáci Doudleby "B" - Vamberk
11.15 Venku St. žáci Doudleby Vamberk
16.00 Doma "B" Vamberk Skuhrov
16.00 Venku "A" Černíkovice "B"-Vamberk

Ne 10.10. 9.00 Venku Elevové Solnice "A","B",RK
10.15 Doma Dorost Vamberk Babí-Náchod

So 16.10. 9.00 Doma Elevové RK, Kostelec
13.15 Venku Dorost Smiřice Vamberk
15.30 Venku "B" Lukavice Vamberk

Ne 17.10 9.00 Venku Přípr. Opočno, RK
15.30 Doma "A" Vamberk RK "B"

Po 18.10. 15.30 Doma Ml.žáci Vamberk-Doudleby "A"
St 20.10. 15.30 Venku Ml.žáci Kostelec "B" - Vamberk
So 23.10 9.00 Venku Přípr. RK, Častolovice, Kostelec

15.30 Venku "A" Kostelec "B" - Vamberk
Ne 24.10. 9.30 Venku Ml.žáci Čes.Meziříčí - Vamberk

11.15 Venku St.žáci Čes.Meziříčí - Vamberk
10.15 Doma Dorost Vamberk Kostelec

So 30.10. 12.15 Venku Dorost Malšovice Vamberk
Ne 31.10. 14.30 Doma "A" Vamberk Slatina
So 6.11. 14.00 Doma "A" Vamberk Zdelov

VV FO gratuluje hráčům dorostu 
k postupu do krajské soutěže

Stojící: zleva trenér A. Palčisko, Tarkowski, Potužník, M. Pavelka, Sivák,
Hájek, Řada, Mazúch, Fošum, M. Palčisko. Dole: Havel, Sýkora, Šimerda,
M. Pavelka, Sarwa, Matějus, Šponar

Hodnocení mládežnických družstev
VV FO tímto reaguje na hodnocení našich mládežnických družstev neznámým
(?!) autorem, které se objevilo ve vývěsních skříňkách našeho fotbalového od-
dílu.
1. FO byl v nedávné minulosti poškozen krajně nezodpovědným rozhodnutím

některých funkcionářů , zrušit družstvo starších žáků.
Důsledek: Odliv hráčů této věkové kategorie do okolních oddílů, bez mož-
nosti bránit se takovýmto hostováním či dokonce přestupům, nebo� jak
známo, oddíl nemající odpovídající věkovou kategorii - nemá dovolání ani
námitek.

2. VV FO se snaží o systematickou práci s mládeží, ale vlastně začíná "od za-
čátku" a začátky jsou dosti složité.

3. Základem bylo vybudovat posloupnost všech mládežnických kategorií.
4. Je třeba zdůraznit, že věková kategorie starších žáků byla tvořena z 80 pro-

cent věkovou kategorií mladších žáků, ale podařilo se tuto věkovou kate-
gorii uchovat a v nadcházející sezóně, přechodem končících mladších žáků
bude kádr poměrně stabilizován a bude prostor pro zkvalitňování kádru ve
všech směrech.

5. Je nasnadě, při hodnocení sezóny starších žáků, že konečný výsledek nebyl
takový, jak by si tradice zasluhovala, ale právě zmíněný handicap v podo-
bě fyzické vyspělosti našich "starších žáků" proti jejich soupeřům, nedáva-
la šance na nějaký větší úspěch v současnosti, ale pro budoucnost to bude
pro naše hráče určitě jenom pozitivní zkušenost.

6. V konečném výsledku našich mladších žáků se musela výrazně projevit vel-
ká zátěž na chlapce kladená:
- soutěžní utkání své věkové kategorie (pohárová a mistrovská utkání)
- reprezentační povinnosti v okresním výběru
- soutěžní utkání ve věkové kategorii starších žáků (pohárová i mistrovská
utkání)

7. Podařil se i první krok v návratu do soutěží řízených KFS, kam v nedávné
minulosti patřil vlastně celý "vamberecký" fotbal - prvním družstvem, kte-
rému se zdařil postupový návrat, bylo družstvo DOROSTU.
Závěrem lze říci, že se rozjezd zdařil. Zajistila se věková posloupnost, v níž

nechybí žádný článek. Nyní je na nás všech, kteří pracujeme pro "vamberec-
ký" fotbal, abychom přistoupili k dalšímu kroku, jímž je zkvalitňování práce
na všech stupních, aby byla dostatečně zajištěna návaznost v potřebné kvali-
tě i množství. Pouze tímto způsobem dostaneme fotbal ve Vamberku tam, kam
podle tradice patří.
Poznámka: pokud chce někdo hodnotit naši práci, bylo by slušné dostavit se na
schůzi VV FO, seznámit nás se svým názorem a potom toto veřejně vyvěsit. Dále
je slušností, pod svůj názor se i podepsat.

Za VV FO TJ Baník Vamberk                               Halbrštát Milan

Výsledky mistrovských utkání mužstev Baník Vamberk  "A"
Zdelov - V. Vamberk "A" 4 : 0
Petrovice - B. Vamberk "A" 1 : 1, Hejlek
Vamberk - Ž
ár 2 : 1, Potužník, Kubias
Dorost
Vamberk - Malšovice 1 : 0, Havel
Solnice - Vamberk 1 : 2, Havel 2x
Vamberk - V. Poříčí 1 : 2, Havel
"B"
Vamberk - Union Rokytnice 0 : 3 !!

BANÍK VAMBERK
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ODDÍL ORIENTAČNÍHO BĚHU VAMBERK

● 09. 11.07. 2004 Grand Prix
Vamberk (camp Eldorádo v
Liticích n.Orl.)

Pořadatelem druhých vícedenních
prázdninových závodů byl náš oddíl.
Stejně jako v loňském roce jsme
umístili centrum do campu Eldorádo
v Liticích nad Orlicí. Od pátečního rá-
na se sjížděli závodníci ze všech kou-
tů naší republiky, aby bojovali o body
do republikového žebříčku. Mezi zá-
vodníky bylo možno vidět i mj. i bý-
valého ministra dopravy p. Schlinga.
Místo pro stanování a parkování bylo
vybudováno na louce u campu
Eldorádo. Více jak 200 přihlášených
závodníků absolvovalo první etapu v
pátek. Start umístil stavitel M.
Smutný přímo pod hrad Litice, takže
závodníci probíhali nádvořím hradu
a poté seběhli do chatové oblasti, kde
byly umístěny další kontroly. Doběh
závodu byl přímo v kempu, závodníci
museli tedy přebíhat řeku, což bylo
pro mnohé příjemným osvěžením. Na
druhou etapu se závodníci přesunuli
do míst nad Brnou, kde pro ně při-
pravil Tomáš Veverka, oproti pátku,
delší tratě. Doběh byl opět nedaleko
campu v blízkosti řeky Orlice, kde se
mohli mnozí osvěžit, nebo� bylo vel-
mi příjemné teplo. Na odpoledne po-
řadatel doporučil návštěvu hradu
Litice, kde v tu dobu probíhaly šer-
mířské závody a někteří toho oprav-
du využili. Třetí nedělní etapu posta-
vil K. Rykala, ta se běžela tzv.handi-

capovým startem (tj. kolik ztráty na-
bral závodník za dvě etapy, s takovou
ztrátou vybíhal). Stejně jako před-
chozí dny bylo velmi teplo, tak i na
tento závěr bylo nádherně, což si zá-
vodníci velmi pochvalovali. Doběh
závodu byl přímo v kempu, kde na
všechny čekalo malé osvěžení.
Vyhlášení závodníků proběhlo každý
den, pro dětské kategorie pouze po-
slední den byly vyhlášeny všechny
kategorie, které dostaly věcné ceny
od sponzorů. Závody byly hodnoceny
na internetu velmi kladně a oddíl se
nyní musí dohodnout, kde uspořádá
v příštím roce další vícedenní závody.
Poděkování patří všem sponzorům :
ESAB, Ekopart, M.Láska, AB reklama
a všem členům oddílu
● 22. - 25. 07. 2004   Silesia
2004 (Vidnava, OB Opava)

Od čtvrtka do neděle se běžela
Silesia 2004 - letos naše nejpočetněji
obsazené vícedenní závody. Centrum
bylo ve Vidnavě (Velká Kraš, rekr.stř.
Habina), zúčastnilo se téměř 1900
závodníků mezi nimiž nechyběla ani
skupinka z našeho oddílu. Pořadatelé
si vzali obrovský úkol připravit ve 4
dnech 5 etap a ještě k tomu v pátek
odpoledne vložený sprint. Byly to
skutečně výborné závody, kvalitní ú-
čast, pěkné terény, výborné mapy,
dobře postavené tratě a skvělé shro-
maždiště se všemi službami (3 velké
stravovací stany, množství stánků a
dobré hyg.zázemí). Počasí vyšlo také

výborně, kromě čtvrtka, kdy se pře-
hnala přeháňka, ale jinak vše klapalo
na výbornou. Po všechny dny se bě-
želo v členitém terénu (kupky, srázky,
údolíčka, hřbítky, kameny, skalky a
jámy), ale ani naši závodníci se v na-
ší a zahraniční konkurenci neztratili a
podali skvělé výkony.
Výsledky: D14A/2. Věra Műllerová
(55záv.), D16B/8. Hana Műllerová
(25záv.), D21B/4. Markéta Vanda-
sová (55záv.), D35B/2. Jana Smutná,
12. Jana Klapalová, H12B/11. Šimon
Smutný (32záv.), H14A/4. Jan Klapal
(75záv.!!!), H14B/2. Daniel Růžička
(38záv.),H16B/ 1.Michal Klapal,
(24záv.) H20B/6. Standa Hudák,
(14záv.) H21A/46. Tomáš Veverka
(80záv.) H40A/11. Zdeněk Hostaš
(35záv.), HDR/1. Daniel Vandas
(38záv.)

V kategorii H40 nebyl klasifikován
Fanda Klapal, nebo� ve třetí etapě po-
mohl zraněné závodnici do cíle i za
cenu diskvalifikace, byl oceněn cenou
fair play !
● 29.07. - 07.08. 2004  Online
Cup - třídenní mezinárodní zá-
vody  Mozirje  (Slovinsko)

Poslední červencový čtvrtek odjel
náš oddíl na mezinárodní závody do
městečka Mozirje ve Slovinsku.
Závody byly spojeny s dlouhodobě
připravovaným soustředěním, které
mělo bohatý tréninkový program spo-
jený se zastávkou u moře. Mnoho zá-
vodníků včetně našich bylo ubytová-
no v místní škole s dobrým zázemím.
Okolní terény patří stejně jako ty ve
skandinávských zemích k nejnároč-
nějším, krasový terén, místy v poloo-
tevřeném i otevřeném terénu s vel-
kým množstvím drobných skalních ú-
tvarů. Počet startujících se vyšplhal
na více jak 700 závodníků z celé
Evropy z nichž Česká republika měla
nejpočetnější zastoupení. Naši závod-
níci podali v této konkurenci velmi

dobré výsledky a vzorně reprezento-
vali naši republiku. Odměnou bylo
všem, několik dní strávených u moře,
kde však stále všichni absolvovali
předepsané tréninkové dávky.
Výprava se vrátila první srpnovou so-
botu s jedním zraněním a to Jany
Klapalové hned v první etapě (zlome-
nina ruky), jinak byli všichni spokoje-
ni a pokud to bude možné příští rok
se opět vrátí.

Poděkování patří hlavnímu sponzo-
rovi celé akce společnosti ESAB
Vamberk.
Výsledky: M12/2. Šimon Smutný,
M14/7. Martin Novák, 8. Daniel
Rykala, 10. Zbyněk Hostaš, M16/9.
Michal Klapal, M20/3. Tomáš Veverka,
9. Pavel Řehák, 10. Standa Hudák,
M35/10. Michal Smutný, 11. Luděk
Vandas, 20. Zdeněk Hostaš, 21. Jiří
Kula, 31. Fanda Klapal, 37. Jiří Novák,
W16/9. Michaela Bednářová, W18/4.
Pavla Smutná, 10. Alena Horáková,
W21A/12. Markéta Vandasová,
W21B/9. Yveta Veverková, 12. Jitka
Rykalová, W35/1. Jana Smutná,
W45/9. Lenka Suchanová

● 27. - 29.08. 2004   Cena vý-
chodních Čech Horní Bradlo
(Lokomotiva  Pardubice)

Závěrečné prázdninové vícedenní
závody uspořádal nedaleko Seče od-
díl z Pardubic. Centrum závodů bylo
v obci Horní Bradlo v dětském tábo-
ře, kam se sjelo více jak 700 závodní-
ků z Čech a Moravy. Běhalo se ve vy-
sočinském terénu s množstvím pěši-
nek a cest a za velmi pěkného počasí.
Náš oddíl měl zastoupení pouze čtyř-
mi závodníky, ale ti podali výborné
výkony, což je před podzimní sezó-
nou skvělé.
Výsledky: D35C/13. Jana Kulová,
H10N/3. Tadeáš Kula, H14A/3. Jan
Klapal, H35C/3. Jiří Kula

Zpracoval                Karel Rykala

Pozvánka na odbíjenou
Zveme všechny příznivce na zápasy 2. ligy žen, které bude hrát naše

mužstvo SK Záměl ve sportovní hale ve Vamberku.
Vždy se jedná o dvojzápas se stejným soupeřem. První utkání začíná v

11,00 hodin, odveta následuje v 15,00 hodin. Od 9,00 a 13,00 hodin před-
zápas mužů Baník Vamberk A.

Kdy a na koho se můžete těšit? Ve Vamberku přivítáme:

2.10. 2004 -  Kylešovice 27.11. 2004  -  Litovel
(POZOR! Začátek již v 10.00 h.) 22.1. 2005 -  Ostrava
16.10. 2004  -  Prostějov 5.2. 2005 -  Šlapanice
6.11. 2004   -  Křenovice 5.3. 2005 -  Frýdek-Místek B  
13.11. 2004  -  Rožnov p.R.            19.3. 2005 -  Uherské Hradiště

Přij
te povzbudit naše hráčky.
Za SK Záměl srdečně zve     trenér Karel Mixa a hráčky družstva 

Informace ze závodů

V sobotu 21.8.  sluníčko jen velice
těžko svádělo svůj zápas s deš�ovými
mraky nad Vyhlídkou, ale jako již tra-
dičně opět počasí vydrželo a deš�ové
kapky se
začaly sná-
šet k zemi
až po ukon-
čení závo-
du a to již
nikomu ne-
vadilo.

Na startu
tradičně již
h o j n ě
sponzoro-
vaného zá-
vodu se se-
šlo víc než šedesát závodníků, a ze-
jména kategorie juniorů s dvanácti
borci na startu je velice dobrým pří-
slibem. Nic nebránilo tomu, aby vý-
střel ve 12.30 odstartoval sedmý
ročník Prazdroj kapu nad
Vamberkem. A bylo na co mrkat.
Pivečko teklo proudem, krůtička
zlátla na rožni a borci ukrajovali své
propocené kilometry.

V kategorii juniorů byla dvě prv-
ní místa: Tomáš SALIGR a Zdeněk
HANYK, 2. Lukáš HANYK, 3. Vojta
VESELÝ.  V kategorii do 29 let 1.

Tomáš MY-
ŠÁK, dvě dru-
há: Jakub
ŠILAR a Jar-
da CABAL-
KA, 3. Jin-
dra KUBÍČEK
V katego-
rii do 45
let 1. Jan
VANOUS, 2.
Josef MARYŠ-
KA, 3. Aleš
MORÁVEK

Nad 45 let výborní borci: obháj-
ce vítězství 1. Vláda BOLEHOVSKÝ, 2.
Vladimír KOTLÁŘ, 3. Milan MASTÍK.

Ale myslím, že vítězem je každý,
kdo se popral sám se sebou a nád-
hernou tratí v okolí chaty. Všem, kdo
přiložil ručku nejen na řídítka, ale i k
realizaci závodu děkuji a těším se na
další, již osmý ročník na kopci.

Mirek  KOTLÁŘ



V zimních měsících (leden a únor)
2004 probíhaly zemní práce v zářezu
Lupenice - Vamberk, v měsících březnu,
dubnu a květnu jsme mohli pozorovat
dokončení zářezu I/14 Lupenice -
Vamberk, dokončeny byly konstrukční
vrstvy. V celé trase bylo třeba realizovat
odvodnění a svahování včetně ohumu-
sování. V měsíci květnu byla dokončena
rekonstrukce ulice Pekelské, dále Žižko-
vy. Následovaly práce na ulici Pekelská
("horní část"). Potom následovala řada
revizí, zkoušek, testů, kontrol. Tak, aby
se investor i dodavatel přesvědčil, že
stavba je schopná bezpečného provozu.

Samostatnou kapitolou by pak mohl
být popis stavby mostů. Všichni jsme sle-
dovali, jak se v prostorách budoucího
mostu objevují provizorní příhradové
sloupy, které byly následně propojeny
stejnými příhradovými vazníky, a pospo-
lu tak vytvořily jeřábovou dráhu - již při-
pomínající vlastní most. Málokdo si ne-
chal ujít transport betonových průvlaků
z nedalekých Litic. Tuto "atrakci" jsem si
nenechal ujít ani já a osobně - tak, abych
se přesvědčil, že je to reálný způsob do-
pravení - jsem asistoval skutečným od-
borníkům, kteří s přesností na centimet-
ry prokličkovali až na místo stavby.
Zajímavostí pak může být to, že byly
transportovány s 50 % předpětím a tepr-
ve na místě svého trvalého umístění
vždy dva a dva "spřaženy" a dopředpja-
ty. Tímto lze vysvětlit i dvě různé trasy
dopravení - jedna sada průvlaků jela ke
stavbě popředu, druhá musela couvat
tak, aby vlastní spřažení bylo realizovatel-
né. Proto do Žižkovy ul. najížděly jednou
Pekelskou a podruhé Žambereckou ulicí. 

Součástí projektové dokumentace
a POV (projekt organizace výstavby)
pak byly, jak již bylo zmíněno, i opravy
staveništních komunikací. Tedy komu-
nikací, které nad míru přiměřenou
sloužily stavbě. Tyto investor a dodava-
tel opravili a někdy jim dali i lepší po-
vrchovou úpravu (Podřezov, …). Nad
rámec pak při přípravě ke kolaudaci by-
lo zjištěno i nadměrné poškození dal-
ších lokalit. Jednou z nich je samozřej-
mě prostor v okolí náměstí Dr. Lützowa.
Její úpravu pak bohužel kalí řada do-
pravních nehod, které nebyly zapříčině-
ny špatným dopravním značením, ale
nedodržením dopravních předpisů - ze-
jména "opakované třicítky". Po napene-
trování odfrézovaného povrchu a jeho
zmoknutí docházelo při vyšší rychlosti
jak 50 km skutečně k neudržení přilna-
vosti pneumatik a k řadě i hromadných
kolizí. Při vyšetřování těchto nehod ne-
bylo zjištěno porušení předpisů ze stra-
ny dodavatele stavby.

Samostatnou kapitolou by pak mohla
být úprava nadměrně poškozené křižo-
vatky u lékárny. I tato, jak jsme se všich-
ni mohli přesvědčit, byla v havarijním
stavu. Nedostatečně únosné, resp. přetí-
žení konstrukční, ale i povrchové vrstvy
neustále způsobují zvlnění povrchu vo-
zovky, zatlačování či naopak vytlačování
vrstev, malý poloměr zatáčení způsobuje
neustálé najíždění na obrubníky a jejich
vyvalení, často dochází i k ohrožení ob-
čanů na chodníku. V prostoru před
Sokolovnou - v místě, kde se komunika-
ce kříží s "zatrubeným" Merklovským po-
tokem se neustále propadá kanál, ničí se
chodník. Z hlediska oprav je těžké zjed-
nat nápravu, nebo� k tomuto kritickému
místu se nikdo nechce hlásit (je to pro-
pust Masny nebo vodoteč Povodí
Labe?). Má zjednat nápravu Správa a
údržba silnic  anebo je to věcí "Města"?)
Každoročně snaha o opravu "spolkne"
kubíky betonu a příští rok je to nanovo.

I oprava této komunikace - podotýkám
opět - státní komunikace by mohla a mě-
la být opravena z prostředků stavby ob-
chvatu. Vše je však složitější.

Rozhodně bych se chtěl vrátit k jedné
problematice. Jsem si vědom, že provoz
v centru města je záležitost složitá. Jedni
(a patrně jich bude mnoho) čekají na to,
až se tranzitní doprava z náměstí vymís-
tí. Následovat by mohlo to, co by bylo
přirozené - odstranit asfaltový povrch z
průtahu náměstím, vybrat a vyčistit dla-
žební kostky a vrátit se k původnímu
dlážděnému náměstí. Že je tato snaha
reálná a upřímná, o tom svědčí i změna
v části Pekelské ulice (k parkovišti), kdy
namísto původně plánovaného asfaltu
jsou položeny - zmíněné kostky. Asi by

nepůsobilo v budoucnu pěkně, když by
přímo od náměstí navazoval asfalt. Ba
dokonce se nabízí i možnost do stávají-
cího vyfrézovaného asfaltového povrchu
náměstí  opět položit (samozřejmě po
řádném zpevnění podloží) kostky.
Jednak neumožňují takovou rychlost a
kdyby byl v prostoru proti restauraci Na
Pětce umístěn bezbariérový přechod
plnící i funkci zpomalovacího prahu, byl
by asi provoz na náměstí klidnější, mír-
nější, pomalejší a i bezpečnější. Avšak …

Asi by bylo na místě připomenout ve-
řejnosti několik faktů :

1. původně byla povolena stavba pře-
ložky I/11, která měla obsahovat pouze
"T"-křížení v prostoru Na Milence, dále
zářez, most a to, co vlastně je i dnes ho-
tovo. Tato stavba měla být dokončena
do 31. srpna 2004 a dodavatel přislíbil
urychlení a zprůjezdnění již k začátku
prázdnin, tedy k 30. červnu 2004.
S ohledem na nebezpečnost citovaného
"T"-křížení (hlavní by byla I/11 a před-
nost by se dávalo z I/14 od Rychnova, z
kopce a s ne dobrým rozhledem) a pro-
tože se připravovalo zmíněné nové na-
pojení k Rychnovu, ze kterého byly opět
zřejmé obrovské manipulace se zeminou
(ta byla potřeba i na původní stavbě),
bylo rozhodnuto investorem stavby o
rozšíření zakázky o stavbu kruhového
objezdu. Současně tak byly zahájeny te-
rénní a hrubé úpravy na I/14. Tato část
stavby byla náročná nejen časově, ale i
konstrukčně, a proto se musel dodavatel
stavby vrátit k původnímu termínu, kte-
rý, jak jistě víme - splnil.

2. součástí projektové dokumentace
I/11 pak bylo i provedení nového povr-
chu v části ulice Pekelská a Žižkova. To
bylo sice pěkné, ale jednalo se pouze o
povrchy. Investor nemohl a ani nechtěl
slyšet o nějakých kanalizacích, vodovo-
dech či plynu a osvětlení. Realizaci této
infrastruktury vzalo na svá bedra Město.
Projektová dokumentace byla zpracová-
na již při mém působení na radnici,
avšak realizace byla problematická. Řa-

da čtenářů jistě vzpomene na můj člá-
nek, ve kterém nerealizaci opravy
Pekelské a Žižkovy odůvodňuji připravo-
vaným obchvatem. Přestože někteří
z vás reagovali: "obchvat stejně nebude,
jenom se vymlouváte", vyhrál rozum a
infrastruktura byla realizována v součin-
nosti s dodavatelem povrchu. Město vy-
psalo, a vypsat muselo, výběrové řízení
na dodavatele stavby - infrastruktura
pod Pekelskou. Asi bylo a je dobře, že
soutěž vyhrála firma Strabag. Jednak
stejně byla dodavatelem povrchů a dále
si oddozorovala  kompletní akci a nena-
staly situace typu - Strabag sejme povr-
chy a předá dodavateli kanalizace, ten
zrealizuje kanalizaci a předá zpět
Strabagu, Strabag předá plynařům a

plynaři po realizaci zpět Strabagu, …
Kde by byly záruky, garance, jistota pl-
nění termínu a - nedej Bože ohrožení
termínu dokončení infrastruktury.
Povrchy - jako součást projektu organiza-
ce výstavby musely být dokončeny do
kolaudace. To, že nakonec infrastrukturu
pro Strabag, realizovali jednotliví subdo-
davatelé, pak bylo věcí Strabagu a i on si
tak termíny musel hlídat. Neš�astné však
zcela jistě bylo zahájení zemních prací na
podzim a s ohledem na klimatické pod-
mínky - zakonzervování ulice Pekelská.
Původní záměr byl, pokud mám dobré
informace - zrealizovat infrastrukturu do
zimy, provizorně povrchově zprovoznit
ulici tak, aby byla přes zimu zhutněna a
na jaře provést jen povrchy. Škoda …

3. původně se uvažovalo, že nosníky z
Litic budou na stavbu dopraveny po že-
lezniční trati. Bohužel byly moc dlouhé a
nebylo je možné ve výrobně otočit.
To ale asi nemohl být jediný důvod.
Přesto si myslím, že doprava nosníků po
silnicích nebyla tím nejhorším.

4. a s ohledem na to, že investor uznal,
že horní část Pekelské ul. byla touto do-
pravou "zatížena", je povrch v této části
ulice v jeho režii.

5. původně se veškerá manipulace se
zeminou měla skutečně odehrávat po
městských komunikacích a centru měs-
ta. Mistrný tah stavbyvedoucích, kterým
bylo zřízení provizorního přemostění v
prostoru železničního mostu, tuto do-
pravu odklonil od centra města. A tako-
výchto "vychytávek", díky kterým se
stavba obchvatu I/11 stala pro naše spo-
luobčany přijatelnou, bylo více, i když ne
vždy se dají dělat zázraky.

Kolaudační řízení stavby a její předá-
vání investorovi se uskutečnilo dne
24.8.2004. Všichni jsme si vědomi, že
předání všeho a napoprvé by muselo být
zázrakem. Avšak dle mého názoru klad-
ný přístup investora i dodavatele se do
konečného vydání kolaudačního roz-
hodnutí promítne realizací všech uplat-
něných, avšak uplatitelných připomínek.

Kolaudační řízení zejména kontroluje
dodržování podmínek vydaného staveb-
ního povolení. Nové požadavky lze
uplatnit hlavně na základě doložených a
věrohodných argumentů. Myslím, že
vlastní provoz stavby ukáže, jak se pro-
jeví hluk… nad rámec ukazatelů vypo-
čtených či doložených ke stavebnímu
povolení. Žádný majitel (a věřím, že ani
ŘSD) si nedovolí nad rámec norem,
předpisů a přijatelných hodnot poškozo-
vat životní prostředí veřejnosti, ale i sou-
kromých subjektů. Proto dne 30.8.2004
došlo sice ke slavnostním spuštění do
provozu, ale ve skutečnosti se jedná
o zkušební provoz, ze kterého vyvstanou
skutečné hodnoty a data, která pak
budou vyhodnocena. A to přesto, že při
povolování stavby byly provedeny veš-
keré propočty, na které pak byla stavba
navržena.

Slavnostního zahájení se pak zúčastni-
la řada významných osobností v oblasti
dopravního inženýrství. Tím nejvýznam-
nějším byl samotný ministr dopravy a vi-
cepremiér Ing. Milan Šimonovský. Ten
nás navštívil i v minulosti (dva dny po
zahájení stavby) a byl vyfotografován
na kamenném mostě. A do týdne v tom-
to místě "proletěla" AVIE až do řeky
Zdobnice. 

Dalšími významnými osobnostmi byl
ředitel Ředitelství silnic a dálnic ing. Petr
Laušman a ředitel dodavatelské firmy
Strabag a.s. Praha ing. Jiří Svoboda. Tito
v závěru slavnostně přestřihli pásku.
Z dalších významných osobností pak lze
vyjmenovat : ing. Jiří Novák, náměstek
ředitele Státního fondu dopravní infra-
struktury (omluvil se ředitel ing. Pavel
Švagr), radní královéhradeckého kraje
pro dopravu ing. Jaroslav Vácha (hejt-
man ing. Pavel Bradík se omluvil), po-
slanci ing. Jiří Hanuš, ing. Zdeňka
Horníková, senátorka ing. Václava
Domšová, náměstek hejtmana ing.
Rostislav Všetečka a řada dalších. 

Slavnostní proslovy zahájil samotný
ministr dopravy a hned úvodem potěšil
všechny místní : "je to jen polovina toho,
co Vamberk potřebuje, je potřeba rychlá
příprava další etapy …". To samozřejmě
překvapilo další řečníky, ale zejména
muselo potěšit Vamberáky. Nebylo proto
třeba déle diskutovat, bylo jen třeba tyto
sliby panu ministrovi zopakovat. A toto
jsem i učinil a pan ministr přitakal. Před
všemi, kteří o stavbách rozhodují či ma-
jí významné slovo při rozhodování. A to
snad není málo vzhledem k tomu, že
projektová dokumentace na 3. etapu je
hotova (mimochodem obsahuje re-
konstrukci kamenného mostu!!) a
ŘSD Hradec Králové se chystá ještě letos
zahájit jednání s vlastníky pozemků, kte-
ré by byly pro stavbu potřeba. A já vě-
řím, že společně najdeme cestu, jak
vlastníkům vyjít vstříc, jak jim v mezích
možností vyhovět tak, aby oni nebyli ti,
kvůli nímž se termín zahájení bude opět
odkládat. Vždy� v optimistické verzi
jsme si s panem ministrem řekli, že by-
chom se chtěli ve svých funkcích alespoň
ještě jednou sejít, a to  při zahájení 3. e-
tapy obchvatu města Vamberk, silnice
I/14. (pozn. parlamentní i obecní volby
by měli být na podzim roku 2006).

Závěrem mi snad nezbývá než podě-
kovat všem, kteří se přičinili o přípravu
a realizaci této již existující etapy
a omluvit se všem, kterým tato stavba
učinila či průběžně činila problémy či
potíže. Bohužel se nedá vždy vyhovět
všem a my jsme ve volebním programu
veřejnosti realizaci obchvatu slibovali.
A naše sliby budeme i nadále plnit.   

Ing. Jiří Mazúch, starosta 


